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Slika zgoraj:
V začetku septembra bo v 
zdravstvenem domu končno 
začela delovati redna 
ambulanta.

Slika levo:
Spet v šolo - vsem želimo 
uspešno novo šolsko leto! 

Poštnina plačana pri pošti 1290 Grosuplje
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Slika zgoraj:

Otroci iz vrtca pa preživeli nekaj dni na taboru na Gradu Prestranek pri Postojni.  
    Slika levo:

 
Člani Gobarskega društva Štorovke Šentrumar so se udeležili tridnevnega gobarskega 

dogodka na Hrvaškem.

Nudimo vam:
- �zioterapija po poškodbah
- odprava bolečin v sklepih in hrbtenici
- Bownova terapija
- biodinamična kraniosakralna terapija
- odprava težav  s čeljustnim sklepom
- terapije za otroke s slabo držo
- terapije za nosečnice

Ana Krajnc, �zioterapevtka 
   

m: 041 386 311
e: info@�zioterapija-krajnc.si
www.�zioterapija-krajnc.si

Lokacija izvajanja:
Videm 33a, (Zavod Sv. Terezije)
1312 Videm - Dobrepolje

FIZIOTERAPIJA
KRAJNC

A1 Grosuplje  
Brvace 1a, Grosuplje  
M: 040 979 788

Si želite prenoviti kopalnico, ali le zamenjati obstoječe  
kopalniške elemente in armature? Renovirate stanovanje  
oz. si urejate mansardo in želite prestaviti oz. 
zamenjati ogrevalno in vodovodno napeljavo? 
Potrebujete vzdrževalca vašega objekta?

Odgovor na vaše želje je:

Domen – DHS hišne storitve s.p.  
  mojster za vodovodne in ogrevalne instalacije  

ter ostala manjša hišna popravila.
POKLIČITE na tel. št. 051/864-601 in ne bo vam žal,
saj pridem točno, naredim hitro in natančno.

I n f o r m a t i v n o  g l a s i l o  o b č i n e  D o b r e p o l j e

■ letnik XXIII. št. 1            
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 januar 2017

Slika zgoraj:

Osnovna šola Dobrepolje  

je konec decembra pripravila 

slovesno proslavo ob dnevu 

samostojnosti in enotnosti.

Slika levo:

Končana je Pinkijeva decembrska 

dobrodelna akcija, podeljena so 

bila tudi že zbrana sredstva.

I n f o r m a t i v n o  g l a s i l o  o b č i n e  D o b r e p o l j e

■ letnik XXIII. št. 2                                                                                                                                   ■ februar 2017

Slika zgoraj:

V šoli je 15. 2. 2017 gostovala ljubljanska Hiša eksperimentov. Šolarji so se lahko tisti dan učili nekoliko drugače. 

Slika levo:

Redni krvodajalci so se zbrali na srečanju in mnogi od njih so prejeli priznanja za številne darovane litre krvi.

Možnost oglaševanja v Našem kraju

Morebitni novi oglaševalci lahko vse informacije v 
zvezi z oglaševanjem dobite pri uredniku ali v tajništvu 
Občine Dobrepolje.

FIZIOTERAPIJA
KRAJNC Samoplačniške terapije za odpravo bolečin,

sanacijo poškodb ter boljše počutje za otroke
in odrasle:

- manualna terapija, 
- Bownova terapija
- obravnava težav s čeljustnim  sklepom
- biodinamična kraniosakralna terapija
- Tecar

Fizioterapijo na delovni nalog 
(čakalna doba od 6t ednov do 9 mesecev)

Lokacija izvajanja:
Videm 33a, (Zavod Sv. Terezije)
1312 Videm - Dobrepolje

Ana Krajnc, fizioterapevtka
m: 040 332 712
e: info@fizioterapija-krajnc.si

www.fizioterapija-krajnc.si

Partner TRIGLAV zdravje za
SPECIALIST:

IZBERI d.o.o. išče RAZNAŠALCE ZA DOSTAVO 
ČASOPISOV NA OBMOČJU:

VELIKE LAŠČE

DELO POTEKA V ZGODNJIH JUTRANJIH URAH, 
PRIMERNO ZA SAMOSTOJNE PODJETNIKE, 

ŠTUDENTE, UPOKOJENCE ALI HONORARNO DELO.

PONUDBE POSREDUJTE NA NASLOV:
Izberi d.o.o., Dunajska 5, 1000 Ljubljana.

Za dodatne informacije pokličite:

01 473 76 50, 031 249 624, 031 249 625
ali pišite na e-pošto:
dostava@izberi.si.

Izberi, d. o. o.
Dunajska cesta 5
SI-1000 Ljubljana

t. 01 473 76 50
f. 01 473 76 58

e. info@izberi.si

www.izberi.si
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Naslednja številka 

Naslednja številka izide v petek, 28. septembra.  
Rok za oddajo prispevkov je 18. september 2018.

Spoštovani bralci Našega kraja,
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poletje je, vsaj tisti počitniški del, za 
nami. Čas, ki je v prvi vrsti namenjen 
počitku in potovanjem, je zagotovo 
poskrbel za nove vtise in spomine. Ta 
čas imenujemo tudi čas kislih kumaric. 
Posebej v dnevnih medijih so tudi letos 
prevladovale malce lahkotnejše teme, 
kamor bi občasno lahko prištevali tudi 
dolgo sago sestavljanja nove sloven-
ske vlade. Ravno čas kislih kumaric je 
verjetno kriv za poplavo televizijskih, 
tiskanih in elektronskih novic o vseh 
načrtovanih, nenačrtovanih, javnih in 
tajnih sestankih politične elite. Tako 
smo bili lahko obveščeni o vsakem ko-
raku proti dogovorom o raznih oblikah 
zavezništev. Tako o uspešnih kot o neu-
spešnih. Ne želim se javno opredeljevati 
do končne rešitve, želim pa izraziti skrb, 
da bo tovrstni politični reality show še 
nekaj Slovencev oddaljil od želje po 
aktivnem državljanstvu. Upam seveda, 
da temu ne bo tako in bo že na nasle-

dnjih lokalnih volitvah, ki nas čakajo 
čez dobra dva meseca, svoje programe 
za prihodnja leta predstavilo dovolj re-
snih in skupnemu dobremu predanih 
kandidatov. 

Avgustovska številka Našega kraja 
prihaja v vaše domove le nekaj dni pred 
prvim šolskim dnevom. V številki bodo 
šolarji in starši našli informacije o urni-
ku in prevozih na prvi šolski dan. Na isti 
dan bo končno z enim polnim pljučnim 
krilom zadihala videmska ambulanta. 
Prvi od dveh družinskih zdravnikov, dr. 
Štefan Čampa, bo začel s svojim delom. 
Več o tem si lahko preberete v župa-
novem prispevku, zdravnika pa lahko 
v grobem spoznate na naslednjih stra-
neh. 

Društveno življenje je v poletnem 
času skromnejše kot sicer. Manj je pri-
reditev in množičnih srečevanj, poteka-
jo pa v nekaterih društvih zagotovo že 
pripravljalne dejavnosti za jesenski del 

leta. V številki boste tako našli precej 
vabil na razne dogodke v prihajajočem 
mesecu ali dveh. 

Na tem mestu želim izpostaviti projekt 
Očistimo Slovenijo, ki se bo odvijal 15. 
septembra, in v tej obliki bo to zadnjič. 
Vabim vas, da si preberete informacije 
o projektu in se mu poskušate priključi-
ti. Mogoče tudi kot koordinator akcije v 
naši občini.

Naslednjo številko Našega kraja vam 
bodo verjetno prinesli že učenci deve-
tega razreda. Prosim, poskrbite za svoje 
pse, tako da si bodo učenci upali do va-
šega nabiralnika. 

Tokratni uvodnik želim zaključiti s 
pozivom vsem voznikom k še posebej 
previdni vožnji na začetku šolskega leta. 
Na ceste se vračajo otroci in zavedati se 
moramo, da si oni prometne situacije 
predstavljajo drugače kot mi. Zavedajoč 
se tega vozimo še posebej v bližini šol in 
vrtcev ter avtobusnih postaj skrajno pre-
vidno. Naučimo svoje otroke, da bodo 
varno prečkali ceste in pri vožnji s kolesi 
uporabljali kolesarsko čelado. Vsi vemo, 
da še prehitro pride do nesreče.

Vsem, ki ste vključeni v izobraževal-
ni proces, želim uspešno šolsko leto 
2018/19. Le sprotno in trdo delo bo dalo 
pravi rezultat. Ne samo želenih številk na 
spričevalu, pač pa notranje zadovoljstvo, 
ki je vredno veliko več.

Prijetno branje vam želim.

Urednik Bojan Novak
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Piše: župan Janez Pavlin

Spoštovane občanke, cenjeni občani,  
dragi bralci občinskega glasila

Čas počitnic in dopustov se počasi izteka 
in zakorakali bomo v nove delovne zma-
ge in tudi izzive. Teh v današnjem svetu 
res ne manjka. V teh dnevih se je marsi-
kaj postorilo v občini.

Uspešno smo zaključili izgradnjo 
vrtca in pridobili uporabno dovoljenje. 
Tako naši najmlajši vstopajo v novo šol-
sko leto v res izredno lep in sodoben 
objekt, vzgojiteljice pa bodo imele res 
odlične pogoje za svoje delo. Po vseh teh 
letih nam je končno uspelo postaviti tako 
prepotreben projekt. 

V izredno kratkem času nam je uspe-
lo pridobiti gradbeno dovoljenje za 
večnamensko športno dvorano z vsemi 
soglasji. Ob tem se bo najprej pokablil 
daljnovod od transformatorske postaje 
v Podgorici (pri cerkvi) do lokalne ceste 
Videm–Mala vas. Vloga za sofinancira-
nje nepovratnih sredstev je že oddana 
na Eko skladu in pričakujemo pozitivno 
rešitev. Tako potekajo vse dejavnosti, da 
se čim prej začnejo gradbena dela in po-
ložitev temeljnega kamna.

Projekt EU »Suhokrajinski vodovod« 
poteka po terminskem planu in bo letos 
uspešno zaključen. Ostala nam je samo 
še trasa skozi vas Kompolje. Veselimo se 
te pridobitve in pridobitve 2,4 mio EUR 

evropskih sredstev. Občina je vložila zah-
tevek za odobritev dodatnih sredstev za 
sekundarne vode oziroma priključke in 
vložila tudi projekt »Vodovod Vodice« 
za sofinanciranje izgradnje vodovoda v 
tej vasi. Odgovor pričakujemo v mesecu 
septembru.

Občina pripravlja razpis za izvedbo 
komasacijskih poti in agromelioracij za 
področje komasacije Podgora. Na raz-
pisu (vloga je bila oddana 8. 3. 2018) 
ministrstva smo pridobili 247.000 EUR 
nepovratnih sredstev, občina pa bo pri-
spevala 64.000 EUR. Vsa dela morajo 
biti končana do 1. junija 2019. Projekt 
zajema izgradnjo novih poti in rekon-
strukcijo že obstoječih, da bodo potem 
vse poti res zgledno urejene ter izvedena 
izboljšava zemljišč, ki so jih lastniki pri-
javili v ta projekt. Končno nam je uspelo 
pridobiti ta sredstva in dokončati celotno 
komasacijo.

V vasi Cesta Elektro Kočevje nadaljuje 
dela za prestavitev transformatorske po-
staje in pokablitev daljnovoda. Dela so 
v zaključni fazi, nato pa pride izvajalec 
za ureditev cestišča po projektu. Vsem 
vaščanom se opravičujem za dolgo ča-
kanje, a bili smo vezani na dela Elektra 
Kočevje in pridobitev vseh soglasij. Zdaj 

bo končno urejeno in boste vaščani za-
dovoljni z izvedbo.

V septembru prideta na vrsto dokon-
čanje poti v Zagorici in Predstrugah ter 
dokončanje avtobusnega postajališča v 
Podgori. Uspešno smo zaključili križišče 
na Vidmu in narejen je bil strokovni pre-
gled s strani Direkcije RS za infrastruk-
turo. ■

Dragi učenci in učitelji, spoštova-
ni starši!

Počitnice so se iztekle, sonce nima 
več take moči, dež in hladen vetrič 
pa že napovedujeta jesenske dne-
ve. Oglasil se bo šolski zvonec, ki 
bo povabil vse k resnemu in tudi 
odgovornemu delu.

Na pragu novega šolskega leta 
smo polni upanja in novih načrtov. 
Tudi letos si želim ustvarjalnega so-
delovanja z ravnateljem, starši, zato 
bodimo ustvarjalni, sodelujmo in si 
pomagajmo med seboj. 

Verjamem, da ste pripravljeni 
na novo šolsko leto, ki se pravkar 
začenja. Naj bodo vsi šolski dnevi 
lepi in prijetni, predvsem pa uspe-
šni. Želim vam, da bi v novem šol-
skem letu izvedeli veliko novega, 
zanimivega in koristnega ter da bi 
novo šolsko leto pomenilo bogato 
izkušnjo za vse.

Srečno in uspešno v šolskem 
letu 2018/19!

Spoštovane občanke in občani! 

Letos smo vsi dobro občutili, kaj pome-
ni imeti rednega splošnega zdravnika in 
kakšno je to bogastvo. Zdravje je res bo-
gastvo. Bolezen pa nepredvidljiva. Konec 
februarja je zbolel naš zdravnik Zdravko 
Marič in upali smo, da se čim prej poz-
dravi in vrne v ambulanto. Vendar je 
bila bolezen zelo resna. Zaradi tega se je 
odločil, da vrne koncesijo za opravljanje 
javne službe v osnovni zdravstveni dejav-
nosti v občini Dobrepolje. 

Občina je nemudoma pripravila Od-

lok o podelitvi koncesije za opravljanje 
javne službe v osnovni zdravstveni de-
javnosti na področju programa splošne 
ambulante ter programa splošne ambu-
lante v socialnovarstvenem zavodu ter se 
usklajevala z Ministrstvom RS za zdravje 
in ZZZS-jem (Zavod za zdravstveno za-
varovanje Slovenije) ter ga uvrstila na 
junijsko sejo občinskega sveta, ki je ta 
odlok potrdil. 

S tem je bila podana zelena luč za pri-
pravo razpisa za podelitev dveh koncesij 
(koncesija 1: 0,89 tima splošna ambulan-
ta in 0,25 tima Zavod sv. Terezije; kon-

cesija 2: 0,86 tima splošna ambulanta in 
0,29 tima Prizma Ponikve). 

Na ta razpis se je prijavil samo g. Šte-
fan Čampa, dr. med., in bo začel redno 
delo 3. septembra v splošni ambulanti 
na Vidmu in v Prizmi Ponikve. 

Koncesija 2 program ambulanta dru-
žinske medicine splošna ambulanta 0,89 
tima in 0,25 tima za program splošne 
ambulante v socialnovarstvenem zavodu 
Zavod sv. Terezije je bila razpisana in iz-
bran je tudi zdravnik, a postopki še tečejo 
in niso zaključeni. Trenutno je vsa doku-
mentacija na Ministrstvu RS za zdravje, 

Zdravstvo: Uspelo nam je − občina Dobrepolje bo imela 
dva redna zdravnika in pediatra
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ki mora podati soglasje za podelitev kon-
cesije 2, skladno z določili ZZDej (Zakon 
o zdravstveni dejavnosti). Drugi zdravnik 
bo začel redno izvajati zdravstveno de-
javnost v mesecu oktobru. 

Občina se trudi, da bi imela še stalne-
ga pediatra vsaj enkrat na teden. Smo na 
dobri poti, da nam z mesecem oktobrom 
tudi uspe, da imamo stalnega pediatra 
ter tako zagotovljeno tudi zdravstveno 
oskrbo naših otrok in mladostnikov.

Tako lahko v svoji lepi občini priča-
kujemo zelo lepo in uspešno jesen, ki bo 
prinesla najlepše sadove, sadove zdra-
vstvene oskrbe za vse občane.

Tudi na Struge nismo pozabili. Tudi 
tam bo prisoten zdravnik v njihovi am-
bulanti, ki bo opravljal koncesijo 2. Pro-
store smo si ogledali in jih je treba teme-
ljito urediti. Potrudili se bomo, da bo čim 
prej vse urejeno v zdravstveni ambulanti 
v Strugah, da bo lahko zdravnik nemo-
teno deloval (ureditev samih prostorov, 
opreme, komunikacije − optično omrež-
je, računalniški sistem …).

Od 1. julija 2018, ko je dozdajšnji kon-
cesionar vrnil koncesijo občini, je občina 
prevzela vse obveznosti za opravljanje 
zdravstvene dejavnosti (od zagotavljanja 
nadomeščanja, materialnih obveznosti, 
usklajevanja z ZZZS …). Ni bilo lahko, 
verjemite mi. Koliko različnih postop-
kov, usklajevanj, sestankov, poti … Vse 
to zahteva čas, in to precej časa. Tako ni 
bilo časa niti za en dan dopusta, ker mi 
je bila prioriteta, da zagotovimo ustrezno 
nadomeščanje, izpeljemo vse postopke 
za podelitev obeh koncesij in zagotovi-
mo dobre pogoje dela v ambulanti. 

Problem zdravstva ni bil samo v naši 
občini, je pereča zadeva (problematika) 
na ravni cele države. Enostavno zdrav-
nikov družinske medicine ni v Slove-
niji, jih kronično primanjkuje ter so vsi 
preobremenjeni. Zdravnikom družinske 
medicine zmanjkuje časa tudi za delo na 
terenu in hišne obiske. Zaradi tega se ti 
zdravniki raje specializirajo za druga po-
dročja in tako družinska medicina ostaja 
kadrovsko podhranjena. 

V tej težki situaciji nadomeščanja 
sta nam priskočila na pomoč ZD Treb-
nje in ZD Kočevje, klub temu da imajo 
tudi tam kadrovske težave. Pa vendar so 
pokazali srčnost in se trudili, da bi delo 
dobro potekalo, in zagotavljali kakovo-
stne zdravstvene storitve, saj nosijo tudi 
veliko odgovornost. Zdravnica iz ZD Ko-
čevje je odšla na bolniški dopust in ZD 
Kočevje ni mogel več zagotavljati nado-
meščanja. Iskreno se zahvaljujem obema 

zdravstvenima domovoma, ZD Kočevje 
in ZD Trebnje, za nesebično pomoč in 
razumevanje nastale situacije.

V teh težkih okoliščinah za zdravstvo 
v naši občini sta se odzvala g. Janez Mer-
vič, dr. med., direktor ZD Grosuplje, ter 
medicinska sestra iz ZD Grosuplje in za-
gotavljala nadomeščanje ob torkih. Naj 
podam podatek, da je ob torkih prišlo in 
tudi bilo obravnavanih med 127 in 170 
pacientov (pregledi, zdravila, bolniški 
dopusti, bolniške komisije …). G. Janezu 
Merviču, dr. med., ter njegovi medicin-
ski sestri se iskreno zahvaljujem, da sta 
kljub svojim obveznostim še našla čas 
za naše občane. G. Janez Mervič je lah-
ko tudi dober zgled drugim zdravnikom. 
Iskrena hvala.

Da je zdravstvo potekalo v teh dveh 
mesecih res odlično, pa se moramo za-
hvaliti našemu Robertu Golobu, ki je 
bil ves čas na razpolago v zdravstvenem 
domu na Vidmu. Brez njega bi bile raz-
mere nevzdržne in kaotične. Hvala za vse 
in hvala za odlično sodelovanje. 

Za vse birokratske postopke ter za vo-
denje postopkov razpisa in izbiro kon-
cesionarja pa se zahvaljujem direktorju 
občinske uprave mag. Ivanu Kendi, ki je 
tudi med dopustom urejal postopke, da 
je vse nemoteno potekalo in smo v dveh 
mesecih naredili nemogoče (smo svetov-
ni rekorderji v pridobivanju koncesije) 
ter kljub dopustom in brezvladju izpelja-
li vse postopke in pridobili vsa potrebna 
soglasja, ki jih ni malo. Smo res prava 
ekipa – dream team –, ki je pripravlje-
na z vsemi znanji in izkušnjami izpeljati 
včasih tudi nemogoče stvari. Tam, kjer je 
volja, so tudi srce in moč ter čut, da smo 
naredili nekaj dobrega za vse. Ekipa se 
bo še naprej trudila za boljši jutri.

V zadnjih treh mesecih se nismo 
ukvarjali samo z birokracijo, soglasji in 
drugim, ampak tudi s tem, kako zago-
toviti dobro, kakovostno izvajanje zdra-
vstvenih storitev v zdravstvenem domu 
na Vidmu. 

Treba je bilo marsikaj postoriti, in to 
takoj. Po primopredaji koncesionarja 
občini, ki je bila 2. julija, je bilo treba ne-
mudoma od koncesionarja odkupiti vso 
opremo v laboratoriju, da so se lahko ta-
koj nadaljevale laboratorijske preiskave 
in analize ter da ni bilo še dodatnih poti 
do drugih laboratorijev. 

Posodobljen je bil operacijski sistem, 
ki ga uporablja zdravnik (povezan z 
ZZZS-jem), ter posodobljena vsa raču-
nalniška tehnologija, da omogoča hitrejši 
in boljši dostop do oddaljenih mest, s ka-

terimi je povezan. Nabavili smo strežnik 
in nove računalnike, tiskalnike, da delo 
poteka hitreje in brez težav. Naj pouda-
rim, da smo imeli težave z operacijskimi 
sistemi, saj se je v ZD Videm uporabljal 
operacijski sistem ProMedica, ZD Ko-
čevje uporablja Hipokrat, ZD Trebnje pa 
SRC Infonet. Bilo je potrebno kar nekaj 
računalniškega znanja in sposobnosti, 
da je sistem deloval, seveda je včasih tudi 
prišlo do težav. A sedaj imamo posodo-
bljeno računalniško tehnologijo in je ena 
najsodobnejših v Sloveniji.

Prostore je treba prepleskati, in sicer 
do višine 1,8 m, s posebnimi materiali, 
ki so predpisani (pralne barve). V vseh 
ambulantah bodo zamenjane dotrajane 
luči, da bo osvetljenost prostorov bistve-
no večja, poraba električne energije pa 
bistveno manjša. ZD Videm je bil brez 
varovanja oziroma alarmnega sistema, 
kar je bilo nujno treba urediti. Do okto-
bra je treba za ambulanto, v kateri bo pe-
diater, nabaviti previjalno mizo ter doda-
ti nekaj kosov pohištva. Skratka v jeseni 
bo zdravstveni dom na Vidmu urejen in 
v njem se bo izvajala kakovostna zdra-
vstvena oskrba. Lahko rečem, da bo ZD 
Videm eden bolje urejenih zdravstvenih 
domov v Sloveniji, kar bo v zadovoljstvo 
vseh občanov. Bilo je veliko slabe volje, 
čisto razumem, a razumeti morate, da 
smo delali po najboljših močeh. Sedaj 
nas čaka urejeno zdravstvo, kar je zago-
tovo velik uspeh. Lahko rečem: Uspelo 
nam je.

Veselimo se tega.
Hvala vsem za potrpežljivost, a bo pri-

hodnost lepša in predvsem je pomemb-
no zadovoljstvo občanov z zdravstveni-
mi storitvami v naši občini. Še naprej se 
bomo trudili, da omogočamo še kakšen 
dodaten program in stremeli k nabavi še 
kakšne nujno potrebne opreme, da bo 
čim več stvari mogoče opraviti na enem 
mestu. 

Ob tem bi se res iskreno zahvalil dose-
danjemu koncesionarju Zdravku Mariču, 
dr. med., in njegovi ekipi za odlično opra-
vljanje zdravniške službe v naši občini, 
saj je kljub povečanemu obsegu dela z 
veseljem in srcem opravljal ta poklic. 
Svoj poklic je opravljal z nadčloveškimi 
močmi in nikoli ni odklonil nobenega 
pacienta navkljub poznim uram v čakal-
nici. Želim mu čimprejšnje okrevanje ter 
da se kmalu vrne v zdravstveno stroko in 
še naprej opravlja to dejavnost s srcem. 
Še enkrat: Iskrena hvala, Zdravko, za vsa 
leta napornega dela v naši občini in vsa-
kršno pomoč. ■
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Bojan Novak

Dr. Čampa, se lahko na kratko pred-
stavite našim občanom?

Živim v Ljubljani, večji del speciali-
zacije sem opravljal v Ribnici, od koder 
izhajajo tudi moji starši. Po končani spe-
cializaciji me je pot ponesla na različna 
delovišča po Sloveniji, kjer sem organi-
ziral ali vsaj pomagal pri organizaciji več 
ambulant. Sem dinamičen in dobrosr-
čen, rad opravljam zdravniški poklic.

Zakaj ste se odločili svoje zdravniško 
poslanstvo nadaljevati v naših krajih?

Dobrepolje poznam, vsaj pasivno, že iz 
mladosti. Tudi marsikateri občan Dobre-
polja me pozna, morda pozna kakšnega 
mojega sorodnika. Cesto med Ljubljano 
in Ribnico redno, vsaj nekajkrat teden-
sko, prevozim z avtom. Seveda so bili pri 
odločitvi pomembni tudi pogoji dela, ki 
jih nudi občina. 

Želite torej kot podeželski zdravnik 
v naših krajih delovati dolgoročno?

Da, na razpis za koncesijo sem se pri-
javil ravno zaradi dolgoročnosti.

Kakšnega sodelovanja si želite s 
strani občanov Dobrepolja, z bodoči-
mi pacienti?

Predvsem bo treba upoštevati red v 
ambulanti. Kot je praksa drugje po Slo-
veniji, se bo treba na pregled naročiti. 

Bolniki naj prihajajo predvsem z eno 
težavo, nemogoče je razreševati pet težav 
naenkrat (in porabiti za to pet terminov 
na urniku). 

Bolniki naj nikar sami ne presojajo o 
možnostih zdravljenja in ga celo dirigi-
rajo – internet in prijatelji ali znanci so 
morda velik vir informacij, vendar so za 
pravilno presojo ključni znanje, izkušnje 

in dobra fizična in psihična kondicija 
zdravnika.

Bolniki naj se zavedajo, da niso edini 
bolni, pomembno bolna sta le dva, mor-
da trije na dan. 

Največ časa v ambulanti se izgubi, ko 
je nekomu treba posebej razlagati, naj 
se drži reda. Vsak, ki ne upošteva besede 
»počakajte« in ima ob tem še sto vpra-
šanj, odškrtne praviloma vsaj pol ter-
mina za naslednjega bolnika (in utrudi 
osebje za vsaj štiri termine). Terminov pa 
ni neskončno. 

Vesel bi bil, če bi več bolnikov (ne 
samo okoli 10 odstotkov) pogledalo na 
situacijo tudi z moje strani – pomagati je 
treba vsem tisti dan, vseh pa je 60, morda 
80 ali 100.

Ambulanta družinske medicine ni 
ambulanta nujne pomoči, to zagotavlja 
ZD Grosuplje, zato za nujne primere kli-
čite 112, kjer aktivirajo tudi druge službe 
in pravilno vodijo postopek reševanja.

Zagotovo ste seznanjeni s težko 
zdravstveno situacijo pri nas v zadnje-
ga pol leta. Kaj želite bralcem Našega 
kraja sporočiti ob začetku svojega de-
lovanja?

Težka zdravstvena situacija v vaši 
občini je posledica naslednjih vzrokov: 
zavožene politike na nacionalni ravni, 
odmaknjenosti in majhnosti občine ter 
nerealnega upravljanja s strani prejšnje-
ga koncesionarja. 

Glede nacionalne politike ne bi izgu-
bljal preveč besed, zgovorno dejstvo je, 
da se je na 57 razpisnih mest za družin-
sko medicino prijavilo le sedem zdravni-
kov, torej nas bo kmalu zmanjkalo. 

Odmaknjenost in majhnost občine se 
da nekako nevtralizirati z aktivno ude-
ležbo občine pri investicijah v opremo 
in prostore, sicer je finančna konstruk-
cija ambulante ob danem proračunu 
nevzdržna.

Realno upravljanje ambulante je izziv 

Delo začenja zdravnik družinske medicine,  
dr. Štefan Čampa
Po dolgih mesecih nadomeščanja dr. Mariča bo končno začel z delom novi zdravnik, dr. Štefan Čampa. V pogovoru se 
je na kratko predstavil, predvsem pa nakazal način delovanja.

URNIK AMBULANTE 
DR. ČAMPE NA VIDMU:

PON.: 12.00−19.00
TOR.: 12.00−19.00
SRE.: 10.00−14.00
ČET.: 10.00−14.00
PET.: 07.30−13.30

za vsakega zdravnika. Pravilno razpore-
janje podhranjenih človeških in finanč-
nih virov je lahko v mestnem ali pode-
želskem okolju zelo različno, morebitne 
napake pa nesorazmerno kaznovane. Za 
mnoga naša nerealna pričakovanja od 
zdravstvenega sistema sploh ne vemo – 
in se jih zavemo šele, ko nam potrkajo 
na vrata. 

Župan je sam večkrat omenil, da dela 
doktorat iz primarnega zdravstva ... V vaši 
občini ste se na težak način naučili, da 
imeti zdravnika ni samo po sebi umev-
no, enako velja za laboratorij in druge 
ugodnosti. Vse vam je pripadalo, ampak 
(skoraj) ničesar niste zares imeli. Ko bo 
čez štiri leta tistih sedem zdravnikov na-
redilo specialistični izpit, bo situacija v 
Sloveniji zelo slaba (že sedaj je zdrav-
nikov družinske medicine le 30 odstot-
kov evropskega povprečja), zdravniki pa 
bodo odhajali tja, kjer bodo boljši pogoji, 
eni v tujino, drugi morda v sosednjo ob-
čino. Dobri pogoji pa niso finančni, kot 
bi marsikdo mislil. Dobri pogoji so spo-
štovanje in hvaležnost bolnikov in obči-
ne, dober občutek na delovnem mestu, 
malo nemedicinskih skrbi na delu, kul-
turno obnašanje in nekonfliktnost upo-
rabnikov zdravstvenih storitev ipd.

Dr. Čampa, hvala za vaše odgovore. 
Želim vam čim lažji začetek, dolgoroč-
no pa predvsem tega, kar ste povedali 
nazadnje. Srečno! ■
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Delovni čas pomembnih služb, ustanov

ZDRAVSTVENI DOM VIDEM –  
ambulanta dr. Štefana Čampe
PONEDELJEK: 12.00–19.00
TOREK: 12.00–19.00
SREDA: 10.00–14.00
ČETRTEK: 10.00–14.00
PETEK: 7.30–13.30

ZOBNA ORDINACIJA VIDEM:
PONEDELJEK: 12.30–19.00
TOREK: 13.00–19.30
SREDA: 7.00–13.30
ČETRTEK: 7.00–13.30
PETEK: 7.00–13.30

ŠOLSKA ZOBNA ORDINACIJA:
PONEDELJEK: 8.00–15.00
SREDA: 8.00–18.00
PRVI IN TRETJI PETEK V MESECU: 8.00–14.00

LEKARNA LJUBLJANA, VIDEM
PONEDELJEK: 7.30–14.30
TOREK: 12.00–19.00
SREDA: 10.00–17.00
ČETRTEK: 12.00–19.00
PETEK: 7.30–14.30

OBČINA DOBREPOLJE – URADNE URE:
PONEDELJEK: 8.00–11.00 in 12.00–14.30
SREDA: 8.00–11.00 in 12.00–17.00
PETEK: 8.00–11.00 in 12.00–13.00

UPRAVNA ENOTA GROSUPLJE, MATIČNI URAD 
VIDEM:
TOREK: 8.00–12.00 in 12.30–14.30

KNJIŽNICA GROSUPLJE – VIDEM:
PONEDELJEK: 12.30–19.00
TOREK: 9.00–15.00
SREDA: 12.30–19.00
ČETRTEK: 10.00–15.00
PETEK: 12.30–19.00

ŽUPNIJSKA KNJIŽNICA:
TOREK: 18.00–20.00
NEDELJA: 8.30–10.30

POŠTA – VIDEM:
PONEDELJEK: 14.00–18.00
TOREK: 9.00–14.00
SREDA: 14.00–18.00
ČETRTEK: 9.00–14.00
PETEK: 9.00–14.00
SOBOTA: 9.00–12.00

POŠTA – STRUGE:
PONEDELJEK: 11.00–13.00
TOREK: 11.00–13.00
SREDA: 11.00–13.00
ČETRTEK: 16.00–18.00
PETEK: 11.00–13.00

NOVA LJUBLJANSKA BANKA VIDEM:
PONEDELJEK: 8.00–12.00 in 14.30–17.00
TOREK: 8.00–12.00 in 14.30–17.00
SREDA: 8.00–12.00 in 14.30–17.00
ČETRTEK: 8.00–12.00 in 14.30–17.00
PETEK: 8.00–12.00 in 14.30–17.00

KMETIJSKA ZADRUGA VIDEM:
PONEDELJEK: 7.00–16.00
TOREK: 7.00–16.00
SREDA: 7.00–16.00
ČETRTEK: 7.00–16.00
PETEK: 7.00–16.00
SOBOTA: 8.00–12.00

POLICIJSKA PISARNA DOBREPOLJE  
(Videm 36):
PONEDELJEK: 15.00–17.00
TOREK: 10.00–12.00

MEDOBČINSKI INŠPEKTORAT (Videm 34):
ČETRTEK: 8.00–9.00

Petek, 31. 8. enajsti krog dobrepoljske futsal lige (Kompolje, 19.00)

Sobota, 1. 9. 13. dobrepoljska golažijada in podgorsko rajanje (Podgora, 11.00)

Ponedeljek, 3. 9. vpis v novo sezono Futsal kluba Dobrepolje (Jakličev dom, 19.00) in 
sestanek s starši udeležencev priprav (ob 20.00)

Sreda, 5. 9. začetek tečaja poslovne nemščine za podjetnike (Grosuplje, 19.30)

Petek, 7. 9. dvanajsti krog dobrepoljske futsal lige (Struge, 19.45)

Sobota, 8. 9. konjerejska prireditev (Struge, 10.00)

Četrtek, 13. 9. začetek štiridnevnih priprav Futsal kluba Dobrepolje (Brestanica, 7.00)

Petek, 14. 9. trinajsti krog dobrepoljske futsal lige (Predstruge, 19.00)

Sobota, 15. 9. prvi dan gobarske razstave društva gobarjev (Hočevje, od 10.00)

Sobota, 15. 9. izlet Društva upokojencev Dobrepolje

Sobota, 15. 9. GROŠ na ulici – glasbeni koncerti (Grosuplje, zvečer)

Nedelja, 16. 9. drugi dan gobarske razstave društva gobarjev (Hočevje, od 9.00)

Nedelja, 16. 9. tretji turnir v prstometu za občinsko prvenstvo (Cesta, 14.00)

Ponedeljek, 17. 9. zaključek prijav za Malo šolo lončarstva za otroke (Rokodelski center 
Ribnica)

Sreda, 19. 9. usposabljanje iz varstva pri delu (Dom obrtnikov Grosuplje, 15.00)

Petek, 21. 9. zadnji krog dobrepoljske futsal lige (Videm, 19.00)

Sobota, 22. 9. izlet v organizaciji Čebelarskega društva Dobrepolje (odhod ob 7.00)

Koledar 
prihajajočih dogodkov – september 2018

OBVESTILO

Javni razpis za dodelitev nepo-

vratnih finančnih sredstev za 

sofinanciranje nakupa in vgradnje 

malih komunalnih čistilnih naprav 

v občini Dobrepolje za leto 2018, 

vključno z obrazci razpisne doku-

mentacije, je objavljen na spletni 

strani Občine Dobrepolje: 

www.dobrepolje.si.

Občina Dobrepolje
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Zbral Bojan Novak

K projektu, ki je postal prepoznaven po 
državi in tudi izven njenih meja, smo 
povabljeni vsi posamezniki in vse slo-
venske občine, tudi tiste, ki so čistilne 
akcije organizirale že spomladi. Ideja je, 
da v občinah, kjer ni potrebe po čistilni 
akciji, skupnost kljub temu na ta dan na-
redi kaj za obče dobro – se na primer loti 
urejanja zelenic in športnih igrišč, učnih 
poti, pleskanja otroških igral, popravlja-
nja klopi v parku itd.

Namen letošnje akcije ni le čiščenje, 
veliko večji pomen bo na ozaveščanju o 
boljšem ločenem zbiranju odpadkov ter 
ne nazadnje tudi o preprečevanju nasta-
janja odpadkov. Ni dovolj, da vsako leto 
enkrat ali dvakrat čistimo, pomembnej-
še je, da s skupnimi močmi poskrbimo, 
da odpadkov v naravi in okolici ne bo 
več, hkrati pa, da čim več ljudi začne 
razmišljati o zero waste alternativah. S 
tem bomo na dolgi rok poskrbeli, da bo 
nastalo vedno manj odpadkov, in čistil-
ne akcije kot take sploh ne bodo več po-
trebne.

Tako kot v zadnji akciji leta 2012 je 
projekt tudi tokrat organiziran v sklopu 
globalne pobude Očistimo svet 2018 
(World Cleanup Day 2018). Slovenski 
prostovoljci bodo tudi tokrat del večmi-
lijonske množice, ki bo čistila svet. Cilj 
globalnega projekta je združiti 5 % pre-
bivalstva iz 150 držav v največji čistilni 
akciji, ki bo v vseh državah potekala prav 
na isti dan.

Letos akcijo ponovno organizirajo, 
saj je pomembno, da se tudi Slovenija 
pridruži tako pomembni in odmevni 
globalni akciji. Pristojni spet opažajo 
povečanje pojavljanja divjih odlagališč, 
predvsem pa smetenja. 

V prejšnjih popisih so snovalci projek-
ta ugotovili, da Slovenija le ni tako krasna 
zelena dežela, kot si nas večina predsta-
vlja. Skupaj so našli čez 15.000 divjih 
odlagališč, kopica jih leži po jamah in 
breznih, redno pa nam odpadke prina-
ša še morje. A od takrat je minilo več let, 

zgodilo se je več sto čistilnih akcij in letos 
je čas, da preverimo dejansko stanje. V 
Sloveniji namreč še vedno nimamo bolj-
še zbirke od aplikacije Register (na sple-
tni strani projekta Očistimo Slovenijo), ki 
bi odražala stanje nelegalnega odlaganja 
v celotni državi.

Cilji letošnje akcije popisa divjih odla-
gališč so naslednji:

posodobiti obstoječe podatke o odla-•	
gališčih;
poiskati divja odlagališča, ki jih doslej •	
še nismo odkrili in popisali;
opraviti poseben popis na izbranih •	
odsekih naših vodotokov (Očistimo 
vode).
Dolgoročni cilj je, da država prevza-

me spremljanje stanja vseh odlagališč in 
uredi postopno sanacijo. Vsa odlagališča 
v Registru divjih odlagališč samodejno 
dobijo oceno nevarnost za okolje, kar 
omogoča triažo in olajša izdelavo pod-
lag za sanacijske načrte za vso državo in 
vsako občino posebej.

Prostovoljci lahko z zbiranjem podat-

kov o divjih odlagališčih po svojih močeh 
pomagamo, da se problematika divjih 
odlagališč končno reši. Brez podatkov 
o stanju ne moremo vedeti, kako velik 
problem v resnici imamo.

Evidentirane točke – register divjih 
odlagališč v Dobrepolju – si je mogoče 
ogledati na spletni povezavi: http://re-
gister.ocistimo.si/RegisterDivjihOdlaga-
lisc/index.jsp?page=obcina&oeId=20.

Možnosti vključitve in sodelovanja

Posamezniki:
Pridružite se akciji in spremljevalnim 

dogodkom, prevzemite lokalno koordi-
nacijo v svoji občini in pomagajte pri 
popisu divjih odlagališč. Naša občina še 
nima lokalnega koordinatorja! V več 
kot polovici slovenskih občin koordina-
torja imajo. Zainteresirani posamezniki 
se lahko javite na lokalno@ocistimo.si.

Organizacije:
Projekt ni namenjen samo posame-

znikom, ampak vsem, ki si želijo izbolj-
šati stanje okolja. Prijavite se na akcijo ali 
postanite podpornik!

Šole in vrtci:
Sodelovanje otrok in mladostnikov v 

akciji je dobra priložnost, da začutijo in 
se povežejo s svojo lokalno skupnostjo, 
da naredijo nekaj pozitivnega za svoje 
okolje in se ob tem tudi nekaj naučijo.

Informacije o projektu so dosegljive 
na posebni spletni strani: https://www.
ocistimo.si/o-projektu/ocistimo-slo-
venijo-2018. ■

Očistimo Slovenijo 2018 – še zadnjič!
Tretjo soboto v septembru bo po vsej državi potekala čistilna akcija, v kateri bodo iz identificiranih divjih odlagališč 
odstranili zbrane odpadke. Čistila se bodo tudi vsa druga območja – sprehajalne poti, predeli ob cestah, stanovanjske 
soseske, okolice šol in vrtcev ter tudi vode, obrežja in obale. 
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Jernej Muhič, JKP Grosuplje

Na začetku je bilo teh odpadkov malo, saj 
je bil namen projekta občane seznaniti z 
ravnanjem z biološko razgradljivimi od-
padki. Skozi leta smo mrežo individual-
nega prevzema teh odpadkov širili, s tem 
pa se je količina zbranih biološko razgra-
dljivih odpadkov iz leta v leto večala. V 
letu 2008 smo tako v občini Dobrepolje 
zbrali že 117.070 kg biološko razgradlji-
vih odpadkov, leta 2010 pa 273.670 kg. V 
tem obdobju smo ugotovili, da je med 
temi odpadki veliko lesa, uporabnega za 
energetske namene. Začeli smo ozave-
ščanje občanov, da te odpadke uporabijo 
za lastno uporabo (kurjavo) ali pa jih pri-
peljejo v zbirni center, kjer jih predamo 
v nadaljnje ravnanje. Iz tega razloga se 
je z dvoletnim zamikom količina ločeno 
zbranih biološko razgradljivih odpadkov 
začela zmanjševati, kljub temu da smo 
istočasno širili mrežo prevzemnih mest. 
Drugi razlog za zmanjševanje količine 
zbranih biološko razgradljivih odpadkov 
pa je bil, da so si gospodinjstva uredila 
lastne kompostnike, v katerih zbirajo in 
obdelujejo biološko razgradljive odpad-
ke. Kazalnika, da se ravnanje z biološko 
razgradljivimi odpadki izboljšuje, sta 

zmanjševanje zbranih mešanih komu-
nalnih odpadkov in primerna čistoča 
drugih ločeno zbranih odpadkov. Trend 
zbranih biološko razgradljivih odpadkov 
nazorno prikazuje spodnji graf.

V zadnjih letih se krivulja grafa umirja, 
kar nakazuje, da je postalo ravnanje z bi-
ološko razgradljivimi odpadki stabilno.

Jasno je, da moramo vse komunalne 
in nekomunalne odpadke zbirati loče-
no. Zelo pomembno pri tem je, da se 
trudimo pridelati čim manj odpadkov. V 
tej smeri lahko sami naredimo marsikaj, 
nazoren primer v gospodinjstvu je rav-
nanje s hrano, s čimer lahko zmanjšamo 
obremenitev družinskega proračuna.

Nekaj nasvetov za zmanjšanje 
količine zavržene hrane:

Načrtujmo nakupe in kupujmo le tiste •	
izdelke, ki jih potrebujemo.
Izogibajmo se nakupom izdelkov •	
samo zato, ker so v akciji.
V hladilniku bodimo pozorni na iz-•	
delke s kratkim rokom uporabe in jih 
porabimo, dokler so še užitni.
Kuhajmo prave količine hrane in po-•	
skusimo uporabiti tudi ostanke hrane 

(na spletu lahko najdete zanimive re-
cepte).
Sadje in zelenjava, ki nista več idealne •	
oblike in barve, sta mogoče še vedno 
uporabna. Uporabimo ju lahko za pri-
pravo juh ali sadnih napitkov.

Skrbimo, da čim manj hrane konča 
med odpadki!

V vsakem gospodinjstvu se pojavlja-
jo biološko razgradljivi odpadki. Med te 
odpadke sodijo:

a) zeleni vrtni odpad, zlasti:
odpadno vejevje,•	
trava,•	
listje,•	
stara zemlja lončnic,•	
rože,•	
plevel,•	
gnilo sadje,•	
stelja malih rastlinojedih živali,•	
lesni pepel;•	

b) kuhinjski odpadki, zlasti:
zelenjavni in sadni odpadki vseh vrst,•	
jajčne lupine,•	
kavna usedlina,•	
filter vrečke,•	
pokvarjeni prehrambeni izdelki,•	
kuhani ostanki hrane,•	
papirnati robčki, brisače in papirnate •	
vrečke.

Vse odpadke, ki so primerni za kom-
postiranje, je treba zbirati ločeno. Pra-
vilno ločene odpadke kompostirajte 
v hišnem kompostniku. Če ne morete 
sami kompostirati odpadkov, jih lahko 
predate JKP Grosuplje. Prepovedano jih 
je mešati z drugimi komunalnimi od-
padki. Pomembno je tudi, da biološko 
razgradljive odpadke oddajate razsute 
ali v biorazgradljivih vrečkah za smeti, 
saj plastične vrečke ne sodijo na kom-
postnik in v zeleni zabojnik. Prav tako 
tja ne sodijo:

Ravnanje z biološko razgradljivimi  
odpadki v občini Dobrepolje
V JKP Grosuplje smo začeli ločeno zbiranje biološko razgradljivih odpadkov leta 2003. V ta namen smo kupili ustrezno 
smetarsko vozilo in določen krog občanov opremili s 120- in 240-litrskimi zabojniki. V prispevku so zbrani podatki o 
količini zbranih biološko razgradljivih odpadkov in trendi.
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plastika,•	
steklo,•	
kovine,•	
keramika,•	
kosti,•	
maščobe,•	
ostanki tekstila,•	
vsebina vrečk za sesalce,•	
zdravila,•	
oblanci in žagovina obdelanega lesa,•	
mačji in pasji iztrebki,•	
plenice.•	

Kako hišno kompostirati

Za postavitev hišnega kompostnika na 
vrtu izberemo polsenčen ali senčen pro-
stor, zavarovan pred vetrom in lahko do-
stopen. Hišni kompostnik naj ima nepo-
sreden stik s tlemi in naj bo z vseh strani 
primerno prezračen. Postavi se tako, da 
ne povzroča motenj (npr. smrad) na so-
sednjih zemljiščih. Ta osnovna pravila so 
primerna za vse običajne sisteme, ne gle-
de na to, ali so odprti iz lesa ali žičnati ali 
pa plastični zaprti hišni kompostniki.

Hišni kompostnik mora imeti nepo-
sreden stik s tlemi. Osnovna plast zdro-

bljenih vej poskrbi za dobro zračenje od 
spodaj in preprečuje zastajanje vode. Za 
optimalen razkrojni proces je pomemb-
na zadostna ponudba kisika, ki jo dose-
žemo tako, da se suhi strukturni material 
(veje in zeleni obrez) in vlažni nestruk-
turni material (trava, kuhinjski odpad-
ki) vedno med seboj mešata. Kuhinjske 
odpadke in ostanke hrane je treba takoj 
prekriti z listjem, zemljo, travo ali rahlo 
zagrebsti, da preprečimo neprijetne vo-
njave in ne privabljamo neželenih go-
stov, kot so podgane ali ptiči. V procesu 
razgradnje, ki poteka pri 50°C–60 °C, mi-
kroorganizmi, bakterije in glive proizva-

jajo humus in hranilne snovi, za kar pa 
potrebujejo določeno vlago. V času dalj-
še poletne suše je priporočljivo vlaženje 
kompostnega kupa.

Ko je hišni kompostnik poln oziroma 
po približno pol leta njegovo vsebino 
preložimo. S tem ga prezračimo in po-
spešimo razkroj. Dozorel kompost pre-
sejemo s sitom z odprtinami 15 do 20 
mm, preostanek uporabimo za nadaljnji 
razkroj kot strukturni material. Dozorel 
kompost je uporaben za gnojenje vseh 
vrst rastlin. Kompost odvisno od potreb 
zadelamo v vrhnji sloj zemlje (približno 
1–4 l/m2). ■

Helena Simončič, JKP Grosuplje

Skladno z 11. členom Odloka o odvaja-
nju in čiščenju komunalne in padavin-
ske odpadne vode na območju občine 
Dobrepolje (Ur. l. RS, št. 57/13) ste se v 
roku šestih mesecev od prejema obvesti-
la o obvezni priključitvi, ki ste ga prejeli v 
oktobru 2017, dolžni priklopiti na javno 
kanalizacijo. 

Priključitev objekta na javno kanaliza-
cijo se izvede:

Na podlagi pravnomočne odločbe o •	
komunalnem prispevku. Odločbo o 
komunalnem prispevku vam je/bo 
izdala Občina Dobrepolje po uradni 
dolžnosti. Za dodatne informacije se 
lahko obrnete na Tatjano Dečman 
Žagar, na tel. št. 01 788 02 89 ali po 

elektronski pošti tatjana.decman-za-
gar@dobrepolje.si.
Na podlagi oddane vloge za izdajo •	
Soglasja k priključitvi na javno ka-
nalizacijo (ga. Petra Štepec, tel. št. 01 
788 89 33 oz. elektronski naslov: pe-
tra.stepec@jkpg.si), v katerem bodo 
določeni pogoji za izvedbo vašega 
hišnega priključka. Če kanalizacijski 
priključek poteka tudi po zemljiščih, 
ki niso v vaši lasti, boste morali pred 
izgradnjo pridobiti tudi soglasja vseh 
tistih lastnikov zemljišč, preko katerih 
bo potekal priključek.

Po pridobljenem soglasju k priklju-
čitvi in dejansko izvedenem priključku 
na javno kanalizacijo uporabnik izpolni 
Zahtevek za prevzem kanalizacijskega 

priključka (zahtevek je dostopen na sple-
tni strani www.jkpg.si − zavihek Obrazci) 
ter ga pošlje na upravo JKP Grosuplje.

Če pri vas še nismo prevzeli kanaliza-
cijskega priključka, vas obveščamo, da 
ste dolžni priključek izvesti najpozneje 
do 30. 10. 2018. Če tega ne storite, bo 
zadeva predana občinskemu inšpekto-
ratu.

Za vse dodatne informacije in pomoč 
pokličite na tel. št. 01 788 89 54 (ga. He-
lena Simončič) oz. pišite na elektronski 
naslov: helena.simoncic@jkpg.si. 

Obvezna priključitev na javno kanalizacijsko omrežje 
Zdenska vas
Pri pregledu evidenc Javnega komunalnega podjetja Grosuplje d.o.o. (JKP Grosuplje) smo ugotovili, da še kar nekaj 
objektov v Zdenski vasi ni priklopljenih na javno kanalizacijsko omrežje Zdenska vas.
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Nina Groboljšek

Z namenom večjega vključevanja civilne 
družbe v oblikovanje lokalnih politik si 
vsa regionalna stičišča nevladnih organi-
zacij iz Slovenije letos še posebej priza-
devamo za več dialoga med kandidati na 
lokalnih volitvah in lokalnimi nevladni-
mi organizacijami. Ustvarili smo skupno 
kampanjo »Šola za župane«, katere cilj je 
spodbuditi kandidate za župane k dejav-
nemu vključevanju izzivov in problemov 
lokalnih skupnosti in nevladnih organi-
zacij v svoje predvolilne programe.

Aktualne teme v kampanji za lokalne 
volitve 2018 z vidika nevladnih 
organizacij

Nevladne organizacije predlagamo, 
da se v predvolilni kampanji odprejo 
razprave na področju humanitarnih in 
izobraževalnih programov, socialnih 
stisk in duševnega zdravja, mobilnosti 
starejših, njihove oskrbe in kakovostnega 

staranja, programov za invalide in ustre-
znega urejanja prostora za njih, delovne 
integracije ranljivih skupin in dolgotraj-
ne brezposelnosti.

Zelo aktualna problematika, ki je 
podprta tudi z dobrimi praksami neka-
terih slovenskih občin, sta participativni 
proračun in tudi participativno urejanje 
prostora. Nevladne organizacije priča-
kujemo tudi debato in rešitve v smeri 
problemsko ali tematsko naravnanih 
občinskih razpisov, predvsem z vidika 
povezave med strategijami razvoja regij 
in občinskimi razpisi. Na ta način lahko 
nevladne organizacije namreč prevza-
memo večjo vlogo pri razvoju občine.

Za koordinacijo sodelovanja NVO v 
kampanji za lokalne volitve smo odgo-

vorni Stičišče NVO osrednje Slovenije. 
Prispele vsebine bomo obdelali in iz njih 
pripravili konkretne ukrepe. Na tem me-
stu vabimo vsa društva, zavode in usta-
nove, da proaktivno pristopijo k podaja-
nju predlogov in pobud za dopolnjevanje 
ali spremembo politik. Za več informacij 
smo dosegljivi na info@consulta.si ali na 
telefonski številki: 01 32 09 484.

Obenem vabimo k oddaji predlogov 
tudi širšo javnost. V ta namen smo za laž-
jo in učinkovitejšo komunikacijo razvili 
aplikacijo Pametni glas, s katero lahko 
svoje predloge, pobude in komentarje 
za izboljšanje stanja v občinah zasavske 
in osrednjeslovenske regije oddate na tej 
povezavi: http://www.consulta.si/dejav-
nosti/pametni-glas/. ■

Lokalne volitve 2018 in nevladne organizacije
Bližajo se lokalne volitve 2018 in v jeseni lahko že pričakujemo prve predstavitve programov strank in kandidatnih list 
za vodenje in razvoj občin, v katerih živimo in delujemo. Priprave na lokalne volitve že potekajo in marsikateri politični 
kandidati se vedno bolj zavedajo, da dobrih programov ne morejo pripraviti brez sodelovanja s skupnostjo. Tu jim 
društva ponujamo roko.

Barbara Boh, RRA LUR

S tem namenom smo pristopili k izdela-
vi celostne prometne strategije (CPS), v 
okviru katere bomo pripravili temelje za 
nadaljnje dolgoročno načrtovanje pro-
meta v regiji. Pri tem bo poseben pouda-
rek namenjen ukrepom za spodbujanje 
trajnostne mobilnosti, usklajenih z go-
spodarskim in družbenim razvojem ter 
ohranjanjem visoke kakovosti okolja. 

Dosedanje analize, ki so nastale na 
podlagi delavnic s ključnimi deležniki 

na področju urejanja mobilnosti ter in-
tervjujev z župani in predstavniki občin 
LUR (Mestne občine Ljubljana ter občin 
Borovnica, Brezovica, Dobrepolje, Do-
brova - Polhov Gradec, Dol pri Ljubljani, 
Domžale, Grosuplje, Horjul, Ig, Ivančna 
Gorica, Kamnik, Komenda, Litija, Loga-
tec, Log - Dragomer, Lukovica, Medvode, 
Mengeš, Moravče, Škofljica, Šmartno pri 
Litiji, Trzin, Velike Lašče, Vodice in Vrh-
nika), so pokazale, da je treba celostno 
prometno strategijo graditi na intenziv-
nem razvoju javnega potniškega pro-

meta, ki bi moral biti dostopen vsem, 
hitrejši, ugodnejši in udobnejši. Le tako 
bodo namreč lahko zagotovljene nujno 
potrebne hitre povezave z Ljubljano iz 
vseh smeri oziroma občin regije, kar je 
tudi eden izmed ključnih razvojnih ciljev 
regije.

Vabljeni k sodelovanju v nagradni 
anketi
Pri nadaljnjem oblikovanju CPS pa so 
izredno pomembna mnenja, izkušnje 
in pobude vseh udeležencev v prome-

Celostna prometna strategija Ljubljanske urbane regije
V zadnjem desetletju se v Ljubljanski urbani regiji vse več pozornosti namenja trajnostni mobilnosti, saj je naš cilj 
znižati visoke stopnje emisij in hrupa v prometu ter prometne zastoje, zmanjšati uporabo osebnih vozil ter spodbujati 
uporabo javnega prevoza in nemotoriziranih načinov potovanja. Prebivalcem Ljubljanske urbane regije želimo tako 
ponuditi še boljše, učinkovitejše in bolj raznolike načine mobilnosti, ki bodo pripomogli k uresničevanju zastavljenih 
ciljev in s tem k višji kakovosti bivanja v regiji.
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tu, zato je aktivno sodelovanje javnosti 
ključnega pomena. Želimo si namreč, 
da bo CPS blizu ljudem, da bo vključeval 
ukrepe, ki bodo reševali konkretne vsa-
kodnevne prometne izzive prebivalk in 
prebivalcev regije. V ta namen smo pri-
pravili spletno anketo (https://www.1ka.
si/a/178347), s katero želimo pridobiti 
podatke o stališčih in željah glede ureja-
nja vseh vrst prometa (hoja, kolesarjenje, 
javni, avtomobilski in mirujoči promet) 
predvsem na ravni regije, seveda pa tudi 
znotraj posamezne občine. Sodelovanje 
v anketi pa bo tudi nagrajeno. V mesecu 
septembru bo potekalo žrebanje, v okviru 
katerega bomo podelili zložljivo mestno 
kolo in številne nagrade za spodbuja-
nje trajnostnih načinov mobilnosti, ki 
jih podarjajo Slovenske železnice in 
Ljubljanski potniški promet. 

Vabljeni k sodelovanju.

Pripravljavci CPS LUR: Regionalna 
razvojna agencija Ljubljanske urbane re-
gije, Znanstvenoraziskovalni center Slo-
venske akademije znanosti in umetnosti, 
Ljubljanski urbanistični zavod, Prometni 
inštitut Ljubljana in Inštitut za politike 
prostora.

Izdelavo CPS LUR sofinancirajo občine 
Ljubljanske urbane regije ter projekt EU 
SMART-MR (program Interreg Europe).

                PODJETNIŠKI KOTIČEK

PRIHAJAJOČI DOGODKI na OOZ Gro-
suplje, več informacij in prijave na www.
ooz-grosuplje.si:

Tečaj POSLOVNE NEMŠČINE: •	 12 sre-
čanj po dve šolski uri, ob sredah ob 
19.30, začnemo 5. 9. 2018. Prijavnice 
najdete na naši spletni strani, zaradi 
sofinanciranja Občine Dobrepolje 
preverite možnost subvencionirane 
udeležbe. 
Mednarodni obrtni sejem v Celju,•	  
11.–16. 9. 2018, na njem se bo pred-
stavila tudi OOZ Grosuplje. Vsi, ki vas 
zanima obisk sejma, lahko na OOZ 
Grosuplje brezplačno dvignete vsto-
pnico za otvoritveni dan sejma. 
Festival »GROSUPLJE V JESENI«,•	   
sobota, 15. 9. 2018, središče Grosuplja. 
Usposabljanje iz VARSTVA PRI •	
DELU, sreda, 19. 9. 2918, ob 15.00 v 
Domu obrtnikov, Grosuplje.
Srečanje podjetnic občine Grosu-•	
plje, četrtek, 4. 10. 2018, Družbeni 
dom Grosuplje. 
Frizerska delavnica s STEVO HAIR •	
ACADEMY, sobota, 6. 10. 2018, z za-

četkom ob 16.00 v frizerskem salonu 
MM STYLING v Grosupljem. 
Vabljeni.
Seminar DELOVNO PRAVO ZA RA-•	
ČUNOVODJE, četrtek, 18. 10. 2018, ob 
9.00 v Domu obrtnikov, Grosuplje. 

Javno povabilo podjetjem iz občine 
Dobrepolje k oddaji vlog za sofinanci-
ranje individualnih izobraževanj in 
usposabljanj v letu 2018. Rok: 31. 10. 
2018. Javno povabilo financira Občina 
Dobrepolje iz proračunskih sredstev. Več 
na www.ooz-grosuplje.si.

Dodatna pojasnila na OOZ Grosuplje, 
ooz.grosuplje@ozs.si, 01 786 51 30, www.
ooz-grosuplje.si, kjer smo vam na voljo 
tudi za kakršna koli vprašanja poslovne 
narave. Vabljeni!

Janez Bajt, univ. dipl. oec.,
sekretar OOZ Grosuplje
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Jan Einspieler, prostovoljec CSD Grosuplje

Med prejemniki priznanja so tudi prostovoljci CSD Gro-
suplje, ki opravljajo prostovoljno delo v preventivnem 
programu »Prostovoljno delo z otroki in mladostniki« iz 
občin Grosuplje, Dobrepolje in Ivančne Gorice, in ti so: 
Jan Einspieler, Marica Kovačič, Nina Starič, Mojca Ko-
madina, Alenka Hrvatin Škerjanc in mentor mag. Brane 
Škerjanc.

Prostovoljstvo je družbeno koristna brezplačna dejav-
nost posameznikov, ki s svojim delom, znanjem in izku-
šnjami prispevajo k izboljšanju kakovosti življenja po-
sameznikov in družbenih skupin ter pospešujejo razvoj 
solidarne, humane in enakopravne družbe. ■

Prostovoljci CSD Grosuplje prejeli priznanje za 
sodelovanje na natečaju Prostovoljec leta 2017
4. junija 2018 je na Brdu potekala zaključna prireditev natečaja Prostovoljec leta, na kateri so bila podeljena 
priznanja in t. i. naj nazivi izbranim prostovoljcem in prostovoljskim projektom. Natečaj je letos že šestnajstič 
zapored izvedel Mladinski svet Slovenije, častni pokrovitelj natečaja pa je že vrsto let predsednik RS g. Borut 
Pahor, ki je tudi letos gostil zaključno prireditev ter izročil plaketo nosilcu naj prostovoljskega projekta.

Zbral Bojan Novak. Prispevek je nastal v 
sodelovanju z revijo Računalniške novice.

Zaradi čezmernega igranja iger lahko 
pride celo do izčrpanosti, ta pa v skraj-
nem primeru lahko vodi tudi v smrt. Do-
slej je bilo zaradi igranja iger zabeleženih 
že več smrtnih primerov, kar ne presene-
ča, saj je odvisnost od igranja iger precej 
hujša od kajenja ali alkoholizma. 

Kot kaže, se težav z igrami zavedajo 
tudi pri Svetovni zdravstveni organiza-
ciji (WHO). Ti so namreč odvisnost od 
iger uradno uvrstili na seznam ene iz-
med oblik duševne odvisnosti. Bolezen 
(gaming disorder) so opisali kot znači-
len vzorec trajnega ali ponavljajočega se 
igranja iger prek spleta ali lokalno, s po-

manjkanjem nadzora nad intenzivnostjo, 
frekvenco, trajanjem in kontekstom. 

Povedano drugače, gre za klasično za-
svojenost, kjer igričar nima več nadzora 
nad tem, kar se dogaja v povezavi z igra-
njem iger. Praviloma mora to trajati vsaj 

12 mesecev, v hujših primerih pa lahko 
diagnozo postavijo že prej. 

  Uvrstitev igranja iger na uradni se-
znam bolezni je pomembna z vidika pre-
ventive in zdravljenja, saj zdravstvenim 
organizacijam po svetu sedaj omogoča, 
da sistematično spremljajo stanje in vodi-
jo statistiko o primerih, hkrati pa to lahko 
prinaša resnejšo obravnavo na instituci-
onalni ravni. Pri Svetovni zdravstveni or-
ganizaciji so namreč prepričani, da ima 
odvisnost od iger zelo velik vpliv na vse 
vidike življenja bolnika. Ta lahko namreč 
zaradi iger izgubi zanimanje za vse druge 
vsakodnevne dejavnosti. ■

Odvisnost od iger se odslej obravnava kot bolezen
Igranje računalniških, konzolnih ali mobilnih iger mnogim predstavlja razvedrilo in priljubljen način zabave. Težave 
nastopijo, ker se igralci pogosto ne zavedajo, kdaj prestopijo mejo med igranjem zgolj za sprostitev in stanjem, ko so 
od igranja priljubljenih iger pravzaprav že odvisni. 

                RAČUNALNIŠKI KOTIČEK

Novice so pripravljene v sodelovanju 
z revijo Računalniške novice.
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Zbral Bojan Novak

Domovina najbolj problematične pelinolistne ambrozije (Am-
brosia artemisiifolia), ki je enoletnica, je Severna Amerika, od 
koder se je v 19. stoletju začela širiti po Evropi. Danes je naj-
bolj razširjena v vzhodni, pojavlja pa se tudi v zahodni Evropi. 
V Sloveniji se je ambrozija razširila po drugi svetovni vojni in 
danes jo najdemo skoraj po vseh nižinskih območjih. Obstaja 
več kot 40 vrst ambrozije, v Evropi jih poznamo vsaj 20, najbolj 
razširjena pa je pelinolistna.

Po poročilih ministrstva za kmetijstvo in okolje pri nas v 
kmetijstvu pelinolistno ambrozijo zadovoljivo obvladujemo, 
največ težav pa povzroča razraščanje na opuščenih zemljiščih, 
kakršna so denimo opuščena gradbišča, robovi cest, železnic 
in podobno. V zadnjem času se pojavlja pri nas tudi kot ple-
vel v okopavinah (sončnice, sladkorna pesa, krompir, koruza). 
Največje potencialno žarišče ambrozije so zapuščene njive in 
travniki.

Ambrozija je pokončna in vitka enoletna rastlina, ki zraste 
do dva metra visoko. Steblo je razvejano in poraslo z gostimi 
dlačicami. Listi so deljeni, na obeh straneh svetlo zeleni z ble-
dimi žilami ter z belimi prileglimi dlačicami na spodnji strani 
listov. Cvetovi so v obliki grozdastega socvetja na vrhu stebla 
in stranskih vej.

Ambrozija cveti od konca julija do novembra (do prve sla-
ne), odvisno od regionalnih in lokalnih razmer. V srednji Evropi 
rastline običajno cvetijo od julija do oktobra, semena pa dozo-
rijo od sredine avgusta naprej. Vlogo opraševalca opravlja veter. 
Po različnih študijah lahko ena rastlina proizvede več kot 6000 
semen. V zadnjem času se semena pogosto prenašajo tudi z 
gumami avtomobilov, gradbeno in kmetijsko mehanizacijo in 
s premeščanjem zemlje, humusa ipd.

Pelodna zrna imajo zelo dobre aerodinamične lastnosti, saj 
lahko s pomočjo vetra prepotujejo tudi večje razdalje in pov-
zročajo alergije tudi več kot 200 km od svojega rastišča. Najve-
čja koncentracija pelodnih zrn je v krogu 1 km okrog rastline. 
Znano je, da seme ambrozije ostane v tleh kalivo tudi več kot 
20 let.

Cvetni prah ambrozije spada med najpogostejše povzroči-
telje senenega nahoda, alergičnega rinitisa ter povzroča hude 
simptome, podobne astmi. V povprečju se prve reakcije poja-
vijo, ko je v kubičnem metru zraka vsaj 200 ali več pelodnih 
zrn ambrozije. Tako visoka obremenitev zraka se v Sloveniji 
pojavlja v drugi polovici avgusta in v prvi polovici septembra, 
torej ravno v tem času.

Alergeno reakcijo prepoznamo po simptomih, kot so kiha-
nje, ščemenje v nosu, vodeni izcedek iz nosa, otečene veke, 
ščemenje v očeh in oteženo dihanje. Simptome alergijske re-

Težave z ambrozijo
V zadnjem času je kar nekaj občanov izrazilo zaskrbljenost nad razrastom ambrozije in drugih plevelov v naši dolini. 
Upravičeno se ponašamo z lepo naravo, ki pa jo visoki pleveli zaradi premajhne skrbi lastnikov in upravljavcev 
posameznih parcel precej skazijo. Ob tem veter raznaša seme plevelov, zato se situacija še poslabšuje. Za zdravje je 
najbolj škodljiva ambrozija, ki ne prizanaša alergikom, zato je s posebno uredbo iz leta 2010 njeno odstranjevanje 
obvezno. V prispevku je zbranih več informacij o škodljivosti te rastline in o nasvetih za njeno odstranjevanje.
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akcije je treba zdraviti.
Cvetoče rastline je bolje uničevati 

popoldne, saj se cvetni prah v glavnem 
sprošča zjutraj. Stroje in orodja, ki jih 
uporabljamo za zatiranje ambrozije v 
sezoni cvetenja, je treba očistiti, da pre-
prečimo širjenje semen.

Prijave o sumu navzočnosti ambrozije 
ter prijave o neizvajanju ukrepov obrav-
navajo fitosanitarni inšpektorji Inšpek-
cije RS za varno hrano, veterinarstvo in 
varstvo rastlin. Fitosanitarni inšpektor 
imetnika zemljišča glede na ugotovitve 
ob pregledu seznani s predpisanimi fi-
tosanitarnimi ukrepi in določi rok za 

njihovo izvedbo. Če imetnik ne izvrši z 
odločbo odrejenih ukrepov, je uveden 
prekrškovni postopek v skladu z Zako-
nom o inšpekcijskem nadzoru (globa 
1500 evrov za prekršek pravne osebe, 
globa 500 evrov za odgovorno osebo 
pravne osebe in posameznika, ki samo-
stojno opravlja dejavnost, ter globa 500 
evrov za samostojnega podjetnika posa-
meznika ali fizično osebo).

Vir besedila in fotografij: spletna stran 
Uprave RS za varno hrano, veterinarstvo 
in varstvo rastlin (www.uvhvvr.gov.si). ■

Povzel Bojan Novak 

Ukrepi ob napovedi poplave
Če živite na predelu, kjer so mogoče •	
poplave in nanje opozarjajo vremen-
ske razmere (dolgotrajno deževje, 
neurje, močna odjuga), spremljajte 
vremensko napoved in vremenska 
opozorila Agencije RS za okolje.
Družinske člane seznanite, kako ukre-•	
pati v primeru poplave.
Načrtujte, po kateri poti se lahko uma-•	
knete na višje ležeče mesto.
Opazujte naraščanje vode v svoji oko-•	
lici.
Upoštevajte navodila pristojnih štabov •	
civilne zaščite in reševalnih služb.
Če lahko, iz kleti in nižjih prostorov •	
umaknite premično premoženje.
V okolici hiše zavarujte predmete, ki •	
jih voda lahko odplavi.
Pripravite zadostno zalogo pitne vode •	
(v plastenkah) ali si pripravite sred-
stva za razkuževanje vode, saj lahko 
po poplavi pride do motene preskrbe 
z vodo.
Pripravite zalogo konzervirane hra-•	
ne, nujnih zdravil, opremo za prvo 
pomoč, nepremočljivo obleko (gumi-
jaste škornje, vodoodporno obleko, 
gumijaste rokavice), vodoodporno 
torbo ali škatlo za dokumente in dra-

gocenosti ter drugo, kar menite, da bi 
potrebovali.
Živino umaknite na višje ležeča obmo-•	
čja in ji pripravite začasno bivališče. 
Poskrbite za ustrezno kakovost pitne 
vode in krme ter ustrezne higienske 
razmere. Preprečite razvoj in širitev 
nalezljivih bolezni pri živalih, kot je na 
primer vranični prisad (antraks).
S protipoplavnimi vrečami prepreči-•	
te vdor vode v stavbo (na nivoju, ki 

je lahko poplavljen, zavarujte vratne 
in okenske odprtine, svetlobne jaške, 
talne sifone ipd.). 
Če je vaš dom na območju, kjer lahko •	
voda poplavi celotno zgradbo, pravo-
časno evakuirajte vse dobrine na var-
no območje k sosedu ali sorodniku. 
Če za to nimate časa, vzemite s seboj 
najnujnejše stvari (denar, dokumen-
te, nekaj obleke, nujna zdravila) in se 
umaknite.

Preventivno delovanje – bodimo pripravljeni na poplave
Poletje se preveša v jesen in v naslednjih mesecih nas po vročem avgustu spet čaka obdobje z več padavinami. V 
zadnjih letih smo v naši dolini imeli precej težav s poplavami in ne bo odveč, če se ponovno seznanimo z nekaterimi 
napotki preventivnega delovanja, ki lahko vsaj nekoliko zmanjša posledice morebitnih naravnih nesreč. Gradivo je 
povzeto iz Uprave Republike Slovenije za zaščito in reševanje.
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Bojan Novak

Prva novost v okolici šole na Vidmu bo 
prometni režim pri novem vrtcu. Neko-
liko bolj varno bo tam glede na preteklo 
leto, ko je potekala gradnja in je bilo ve-
liko tovornih vozil. Po zagotovilih z obči-
ne pa dolgo ne bo tako mirno, saj naj bi 
se predvidoma konec septembra začela 
gradnja nove športne dvorane, ki bo po-
novno povečala gostoto tovornih vozil in 
delovnih strojev. 

V jutranji konici, okrog osme ure, bo 
potrebno tudi letos veliko potrpežljivo-
sti in previdnosti, saj pri speljevanju s 
parkirnega prostora kaj hitro pride do 
nesreče. Posebno pozornost moramo ob 
speljevanju s parkirnega mesta posveti-
ti manjšim otrokom, ki jih je predvsem 
pri vzvratni vožnji kaj lahko spregledati. 
Kljub nervozi poskušajmo ohraniti mir-
no kri in trezno glavo. 

Vozniki moramo biti pozorni na vožnjo 
mimo avtobusnih postajališč v vaseh, saj 
so otroci v skupini lahko nepredvidljivi 
in neprevidni in nenadoma stopijo na 
cesto. Previdnost in vožnja s primerno 
hitrostjo zagotovo ne bosta odveč.

Prva dva meseca bo zagotovo kar nekaj 

učencev prihajalo v šolo s kolesom. Žal je 
ozaveščenost o uporabi kolesarskih če-
lad v naši občini na izrazito nizki stopnji, 
saj moraš imeti res srečo, da blizu šole 
vidiš s čelado zaščiteno glavo. Otroci, ne 
tvegajte razbite glave! Rezervnih delov 
namreč ni. Medtem ko se poškodovana 
čelada zlahka nadomesti. 

Tudi na začetku letošnjega leta bodo 

na pomembnejših mestih otroke varo-
vali člani ZŠAM Grosuplje in policisti PP 
Grosuplje. Na ta način bo še dodatno po-
skrbljeno, da se vsi zavemo, da so ceste 
spet bolj polne. 

Storimo vsi udeleženci cestnega pro-
meta vse, da bodo naše ceste varne. Vsi 
smo namreč odgovorni za to! ■

Previdno na cestah – začenja se šola
S septembrom, ko se napolnijo šolske klopi, se močno spremeni prometna situacija v okolici vrtcev in šol, pa tudi v 
vaseh se na določenih mestih zadržuje več otrok. To nas vse sili k povečani previdnosti, saj smo za varnost na cestah 
odgovorni vsi.

Zaprite ventil vodovodnega omrežja •	
in glavni ventil plinovodne napeljave 
ter izklopite glavno električno stikalo. 
Ustrezno zavarujte in pritrdite cister-
ne za kurilno olje.
Pripravite baterijski radijski spreje-•	
mnik in baterijsko svetilko z rezervni-
mi baterijskimi vložki.
Na odtoke in cevi namestite nepovra-•	
tne ventile.

Lahko vnetljive tekočine in strupene •	
snovi (strupe za škodljivce, pesticide, 
močna čistila ipd.) hranite v zaprti pr-
votni embalaži skladno z navodili pro-
izvajalca (iz odprte embalaže se lahko 
vsebina razlije in onesnaži vodo, pride 
lahko tudi do nepričakovanih kemij-
skih reakcij).
Vozilo umaknite iz podzemnih garaž •	
in z brežin. Parkirajte ga na mesto, ki 

je dvignjeno nad območje, ki ga lahko 
poplavi voda.
Ob napovedi močnega deževja in •	
možnosti poplav preložite športne 
dejavnosti, ki so povezane z vodo in 
obvodnim prostorom (čolnarjenje, 
rafting, ribolov ipd.), in ne taborite 
ob potokih, rekah in jezerih, saj lahko 
voda hitro naraste, majhen potok pa 
lahko postane hudournik. ■

Izbiraj prijatelje kot svoje knjige: redke, toda izbrane. 

(Angleški pregovor)

Največ, kar za svojega prijatelja lahko storim, je to, da sem preprosto njegov prijatelj.

(Henry David Thoreau)
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                       Utrip občine – Mala vas

Bojan Novak

Sogovornik: Robert Cimerman
Predsednik vaškega odbora:  
Robert Cimerman

POVEZANOST VAŠČANOV:

Društva in organizacije, v katerih se 
vaščani združujejo:  

V vasi ni nobenega društva ali organi-
zacije, ki bi formalno združevala vašča-
ne. Nekaj mladih sodeluje pri gasilcih v 
Zdenski vasi, nekaj pa se jih vključuje na 
Vidmu.  Zadnje zime so mladi v vaškem 
središču pri spomeniku postavili zuna-
nje jaslice in tam smo se malce srečevali 
na kakem kuhanem vinu ali čaju.   

Prostori, kjer se vaščani združujejo: 
Nekakšno središče vasi je pri spome-

niku. Obstajajo ideje in rešitve, da se v 
prihodnosti to središče uredi tako, da 
se postavi igrišče za igro otrok. Problem 
predstavlja razdrobljeno lastništvo ze-
mlje. 

Trenutno v vasi nimamo kakega po-
kritega prostora za združevanje. Kadar 

kdo iz vasi umre, za njegovo dušo moli-
mo na domu pokojnika. To tradicijo smo 
kar nekako ohranili.  

Interesi, ki združujejo vaščane: 
Vaščani se najpogosteje zberemo ob 

kakšni nevšečnosti, na srečo pa je teh 
zadnja leta malo. Ko je pred leti vaščanu 
pogorel kozolec, je vsa vas stopila skupaj 
ter pomagala. Pripravljenost za pomoč 
se čuti vedno. Ob vetrolomu smo imeli 
tudi pri nas težave z elektriko, zato smo 
si izposojali agregate in si tako pomagali. 
Občasno se dobimo in popravimo polj-
ske in gozdne poti.

ZNANI, POMEMBNI VAŠČANI: 

V zadnjih desetletjih v vasi nismo 
imeli kakega znanega vaščana.

DEJAVNOST VAŠKEGA ODBORA:

S čim se je vaški odbor Male vasi 
ukvarjal v zadnjih letih? 

Vsekakor z ureditvijo vaškega sredi-
šča. Bili smo na občini, obiskal nas je tudi 
arhitekt, da bi pripravil načrte. Ureditev 

čaka, da jo uvrstijo v občinske načrte, 
medtem pa bo treba rešiti še vse glede 
lastništva. 

Vaščani mi sicer pridejo sprotne te-
žave in želje povedat na dom, nato pa 
gremo po potrebi na občino, manjše 
nevšečnosti pa ponavadi odpravimo kar 
sami. Ko je bil vetrolom, je razkrilo ka-
pelico. Vaščani smo se zbrali in kapelico 
pokrili. Tak način dela nam je najbližji. 

Katere cilje in načrte ima vaški od-
bor Male vasi za naprej?

Tako kot sem že omenil, si želimo 
manjše igrišče v središču vasi, zraven pa 
kakšna igrala. Mala vas se sicer širi, kar 
nekaj novih hiš je v gradnji. Nimamo še 
optične povezave, vendar je menda tudi 
to v kratkoročnih načrtih. Verjetno bo 
treba dodati še kakšno novo luč javne 
razsvetljave.  

KATERE SO GLAVNE TEŽAVE, KI 
PESTIJO VAŠO VAS?

Na srečo vas leži na ugodnem kraju. 
Nimamo težav s poplavami tako kot ve-
lja za nekatere druge dobrepoljske vasi. 

V prijetnem poletnem večeru sem preveril, kakšen je utrip na videz mirne vasi, ki leži severno od Gorice.  
S predsednikom vaškega odbora sva pokramljala o povezanosti vaščanov in o drugih zanimivostih v vasi. Glede na to, 
da skozi vas ne poteka cestna povezava v kakšno od drugih vasi, je dogajanje razumljivo nekoliko bolj umirjeno.
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Tudi drugih večjih naravnih težav vas nima. Kljub temu da se 
je število kmetij v občini kar precej zmanjšalo, je v Mali vasi kar 
precej delujočih kmetij. Za komasacijo trenutno ni soglasja, saj 
se zavedamo, da ta s seboj prinese tudi nesoglasja in težave.  

KAJ BI V VAŠI VASI POKAZALI TURISTU, KI PRIDE K VAM? 

Imamo lepo kapelico in spomenik žrtvam vojne. Skozi Malo 
vas pelje evropska pešpot E7. Občasno po poti pridejo pešci, 
zato si želim, da bi še dodatno uredil čebelnjak in na panjskih 
končnicah prikazal vse znamenitosti Dobrepoljske doline. Za 
zdaj je to moja in ženina želja in mogoče jo nekoč uresničiva. 
Glede na to, da je umetnost panjskih končnic zelo cenjena, bi 
bile prav panjske končnice zanimiv medij, preko katerega bi 
lahko prikazali dobrepoljske naravne in kulturne zanimivosti. 

VAS KAKŠNA ZNAČILNOST LOČI OD VAŠČANOV DRUGIH 
VASI? PO ČEM STE Malovaščani ZNANI?

Menim, da smo prijetna, dovolj povezana vas, kakšne poseb-
ne značilnosti pa vaščani najbrž ne premoremo. ■
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Mateja Lohkar

Otroci in vzgojiteljice DE Ciciban iz 
Kompolj smo za 19. junija načrtovali ce-
lodnevno bivanje v naravi. Peš smo se 
odpravili v rekreacijski center Gmajna 
v Bruhanji vasi. Otroci so celo pot lah-
kotno prehodili z vmesnimi postanki. 
Ko smo prišli do cilja, so si otroci hitro 
poiskali svoj kotiček za igro, domišljijo, 
ustvarjanje, gibanje, sprostitev, počitek. 
Rekreacijski center Gmajna v Bruhanji 
vasi je center oddiha, center povezova-
nja, center rekreacije, center učenja in 
center sproščenega vzdušja.

Najbolj je otroke in tudi vzgojiteljice 
pritegnil ulični fitnes. Letos so vaščani 
Bruhanje vasi postavili še nekaj dodatnih 
orodij uličnega fitnesa. Imeli smo srečo, 
da je bil ravno v tistem času v fitnesu Ja-
nez Hrovat. Praktično je prikazal vaje na 
posameznih orodjih. Otroci so mu sle-
dili in hitro ponovili vajo za njim. Ulični 
fitnes na prostem je odlična alternativa 
gibanja na svežem zraku, v senci visokih 
dreves. Prav tako sta otroke zanimala 
veliko nogometno igrišče in odbojka na 
mivki. In obe igrišči so preizkusili. Pred 
močnim soncem smo se umaknili v sen-
co, se pravilno zaščitili pred njim in s tem 
uspešno usvojili znanje v projektu Varno 
s soncem.

V gozdičku so otroci, predvsem fan-
tje, »sekali in žagali« veje, iz katerih so 
naredili hišico in se nastanili v njej. Na 
pašniku smo opazovali krave, ki so vsak 

svoj gib oznanile z zvonci. V Gmajni smo 
imeli tudi kosilo, ves čas smo skrbeli za 
hidracijo svojega telesa (pitje vode). Po 
kosilu smo šli na počitek, najmlajši otroci 
so v senci dreves tudi zaspali. Po počitku 
smo nadaljevali dejavnosti (odbojka na 
mivki, gibanje v uličnem fitnesu, razi-
skovanje gozdička, opazovanje žuželk 
in igra na igralih). Poskrbeli smo, da 
smo naravo za seboj pustili čisto. Ko so 
starši prihajali po otroke, so jim otroci 
z navdušenjem pripovedovali o poteku 
dneva. Marsikatera rokica je mamico in 
očija potegnila za seboj v dolino, kjer so 
staršem prikazali, kako se delajo vaje na 
napravah fitnesa. Vidno utrujeni, vendar 
srečni, nasmejani in zadovoljni otroci so 
odhajali v naročje staršev. 

Otroci naravo ljubijo, jo spoznavajo 
in varujejo. V vrtcu stremimo k temu, da 
tudi v naravi poteka velik del naših dejav-
nosti. V naravi so otroci bolj motivirani 
za učenje, prosto igro, gradnjo socialnih 
odnosov in razvijanje ustvarjalnosti in 
domišljije. 

Kulturen odnos do narave nam bo 
omogočil resnično doživeti lepoto nara-
ve. Narava ni lepa le sama po sebi. Lepe 
so lahko stvari, ki jih v naravi doživimo. 
Doživljanje v naravi je globoko povezano 
z našim odnosom do nje in razumeva-
njem naravnih zakonitosti.

Narava nam omogoča življenje. Nau-
čimo se živeti v njej in z njo, ne da bi jo 
pri tem uničili. ■

Celodnevno bivanje v naravi
Po slovenskem Zakonu o varstvu okolja je NARAVA celota materialnega sveta in sestav z naravnimi zakoni med seboj 
povezanih ter soodvisnih delov in procesov. Človek je sestavni del narave. OKOLJE je tisti del narave, kamor seže 
ali bi lahko segel vpliv človekovega delovanja. Ker je človek del narave, je kakovost našega življenja in preživetja 
odvisna tako od delovanja narave (proizvodnja kisika, podnebje, vodni krog, rodovitnost …) kot od kakovosti okolja 
(onesnaženost).
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OSNOVNA ŠOLA DOBREPOLJE
VIDEM 80, 1312 VIDEM - DOBREPOLJE
Tel.: (01) 7807-210, Faks: 7807-210
E-pošta: O-dobrepolje.lj@guest.arnes.si

PRVI ŠOLSKI DAN 
in prevozi v šolskem letu 2018/19

Dragi učenci, spoštovani starši!

Obveščam vas, da se pouk začne v ponedeljek, 3. 9. 2018, 
ob 8.25 na Vidmu in na PŠ Kompolje, v Strugah pa ob 
7.45.

Prvi dve uri bosta namenjeni razredni uri, kjer bodo učen-
ci dobili tudi urnike in pojasnila k urnikom. Tako naj imajo 
prvi dan s sabo ključe od omaric, copate, pisala in belež-
ko, kamor si bodo napisali pomembne stvari o pouku in 
urnik.

Pouk se bo za vse učence zaključil ob 12.00 v Strugah in 
ob 12.45 na Vidmu in v Kompoljah. Podaljšano bivanje bo 
naprej po razporedu, prav tako bodo možna že kosila.

Učenci in starši prvih razredov z Vidma in iz Kompolj •	
so vabljeni ob 10. uri v šolo na Vidmu, kjer bomo sku-
paj stopili v novo obdobje življenja (vsi prvošolčki ste 
osebno dobili vabila). Prav tako pa so vabljeni učenci 
prvega razreda PŠ Struge in njihovi starši ob 9.00 v šolo 
v Strugah, kjer pripravljamo zanimiv vstop v šolo. 

Avtobus bo vozil učence od 7. do 9. razreda iz Zdenske •	
vasi ob 7.00, s Ceste ob 7.03, iz Predstrug ob 7.05, iz 
Podgore ob 7.13, iz Brezij ob 7.16, iz Kompolj ob 7.19, 
z avtobusne postaje Bruhanja vas ob 7.21, iz Zagorice 
ob 7.28 (s postajališča na Luži za učence od 2. do 9. ra-
zreda), iz Podgorice ob 7.31, iz Podpeči ob 7.38 (učenci 
od 2. do 9. razreda), s Ceste ob 7.46, iz Ponikev ob 7.52, 
iz Predstrug ob 7.57, iz Hočevja ob 8.00 in iz Zdenske 
vasi ob 8.08. 

Učence iz Kompolj, Bruhanje vasi, Podgore, Zdenske •	
vasi, Ceste in Predstrug bo vozil iz šole šolski avtobus po 
končani 5., 6. in 7. šolski uri. Učence iz Zagorice in Pod-
peči bo iz šole odpeljal avtobus po 6. in 7. šolski uri.

S kombijem Strah se bo opravil prevoz po naslednjem •	
razporedu: ob 7.40 iz Podgore ter ob 7.48 iz Zagorice (za 
učence prvega razreda), ob 7.52 z videmskega hriba za 
učence od 2. do 5. razreda, ob 8.05 sledi prevoz učencev 
od 2. do 9. razreda iz Male vasi. 

Po peti šolski uri, ob 12.50, se bodo s kombijem peljali •	
učenci prvega razreda v Zagorico in Bruhanjo vas in na 
videmski hrib. Prav tako se bodo s kombijem ob 14.30 
peljali učenci v Malo vas in Hočevje. 

Učence iz Ponikev, Male vasi, Hočevja in Podpeči bo k •	
morebitni preduri, ki se bo začela ob 7.35, vozil šolski 
kombi (razpored bo na spletni strani šole). 

Razpored prevozov v Strugah bo objavljen na vhodnih •	
vratih šole in na spletni strani, omenim naj le, da bo 
zjutraj odhod kombija iz Tisovca ob 6.55. Ob 7.10 bo 
odhod kombija iz smeri Podtabor.

Podaljšano bivanje je že od prvega dne do 17. ure. Če •	
staršem ne bo uspelo priti po svoje otroke pravočasno, 
bo dežurstvo v podaljšanem bivanju do 17.15. 

Učence podaljšanega bivanja bomo iz Strug pripeljali s •	
šolskim kombijem, iz Kompolj pa z avtobusom.

Občina je organizirala prevoz za učence 1. in 2. razre-•	
da od veroučnih prostorov, ker bo na Vidmu verouk še 
pred začetkom pouka. 

Tudi v tem šolskem letu bo organizirana prisotnost pred-•	
stavnikov ŽŠAM Grosuplje in Policijske postaje Grosu-
plje. Prvi teden v septembru 2018 bo organizirano de-
žurstvo predstavnikov ŽŠAM Grosuplje pred začetkom 
in po koncu pouka. 

Veselimo se novega šolskega leta, ko bodo tudi otroci iz 
vrtca dobili več prostora za igro in druženje. 

Vsem malčkom in učencem želimo prijeten začetek šol-
skega leta ter  da boste v vrtcu in šoli rastli v znanju in 
prijateljstvu. Bodite pozorni udeleženci v prometu, še 
posebej v okolici vrtca, kjer naj bi se odprlo novo grad-
bišče za športno dvorano. 

Ravnatelj:
Ivan Grandovec
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Matej Kalan

Letos je zlato bralno značko osvojilo 11 
učencev: Klara Erčulj, Neja in Teja Ser-
nel, Ana Grandovec, Natalija Erčulj, Ka-
rin Butala, Jakob Sadar, Jera Grm, Anže 
Strnad, Mark Grm ter iz PŠ Struge Špe-
la Nose. V dar so dobili čudovito knjigo 
iz Narodopisne knjižnice: 3. in 4. del, iz 
katere bodo zlati bralni značkarji spo-
znali pripovedke, ki jih je zbral, zapisal 
in likovno opremil Tone Ljubič, ljudsko 
umetnost v Dobrepolju ter delo učitelja 
in čas, v katerem je deloval. Tudi letos 
smo bili postreženi s sadjem, pijačo in s 
sladoledom.

Ko se je zmračilo, so bili zlati bralni 
značkarji z mentorji povabljeni na gle-
dališko predstavo, dramatizirano po prvi 
slovenski realistični povesti Sosedov sin, 
ki jo je Josip Jurčič napisal pred natanko 
150 leti in velja za njegovo najboljšo pri-
poved. V središče dogajanja je postavil 
uglednega in mogočnega slovenskega 

kmeta Antona Smrekarja, ki ima mlado 
hčer edinko Franico. Hčerka se zaljubi v 
sosedovega fanta Štefana, česar pa oče 
ne odobrava. Hčerki prepove vsakršno 
srečevanje s Štefanom ter ji najde pri-
mernejšega ženina. Ko bi morala biti 
poroka, poseže vmes ljubezen. V igro je 
letos vključenih 35 igralcev domačinov, 

tudi otrok, celotna zasedba s tehnično 
ekipo vred pa šteje skoraj 50 ljudi. 

Vsem, ki so sodelovali pri podelitvi 
in organizaciji te odlične prireditve, se 
iskreno zahvaljujemo. Zahvaljujemo se 
tudi naši Občini Dobrepolje, ki je finanč-
no podprla naš prevoz. ■

Tudi letos so se zlati bralni značkarji srečali na zaključni 
prireditvi na Muljavi
Tudi letos je bilo za učence, ki so osvojili zlato bralno značko (pri nas imenovano Jakličeva bralna značka), v četrtek, 
21. junija 2018, še posebej slovesno, saj so bili povabljeni na zaključno prireditev v gledališču na prostem na Muljavi, 
kjer so bili prisotni bralci iz treh sosednjih občin: Ivančna Gorica, Grosuplje in Dobrepolje. 

Zbornik Pesem si 2018
Stopili smo čez desetko. In še več brali, pisali, se srečevali. Dopolnili smo enajst let in pred nami je dvanajsti zbornik. 
Tako je v uvodniku zapisala Ana Porenta, soustanoviteljica portala Pesem.si.

Jasna Janež, foto Olivier Grandovec

Tako kot vsako leto so se tudi letos pesni-
ki in ljubitelji poezije zbrali na Trubarjevi 
domačiji na Rašici, kjer je izšel zbornik 
Pesem si 2018. Srečanje je potekalo v 
soboto, 2. junija. Prvi del se je odvijal v 
obliki umetniškega performansa, ki so ga 
izvajali Ana Porenta, Sara Špelec, Gregor 
Grešak in Tine Dolžan. Nastop je doda-
tno začinila avtorska elektronska glasba 
Dana Grešaka. Nastopajoči so med reci-
tiranjem sproščeno sedeli za mizo, pili 
čaj in se v kontekstu pesmi tudi zasmeja-
li, se spogledovali ter odmevali verze. Na 

drugi strani pa so se gibali po prostoru 
skupaj s 15 pesmimi, izbrankami letnih 
časov, ki so bile vpletene v poetični re-
cital. Po uradnem programu se je glav-
na urednica portala zahvalila souredni-
cam Lidiji Brezavšček, Silvani Orel Kos, 
Tei Plesničar in Sari Špelec za celoletno 
branje, spodbude in pomoč avtorjem in 
za izbor pesmi za zbornik ter občinam 
Ribnici, Sodražici in Velikim Laščam, ki 
so finančno podprle izid knjige.

Ana Porenta mi je razložila izbiranje 
pesmi za zbornik: »Zbornik je izbor iz-
bora, ker je objav na portalu čez celo leto 
res veliko, več kot 20.000. Vsak letni čas 

se urednice dobimo, da izmed podčrtank 
izberemo izbranke, za vsak letni čas šti-
ri – najboljšo pesem letnega časa, kratko 
pesem, pesem v formi in tujejezično pe-
sem. Peto pesem vsak letni čas izberejo 
bralci. Tako gre v zbornik na ta način 20 
avtorjev. Ob koncu pesniškega leta, po 
21. marcu, se urednice zopet zberemo 
in izberemo pesmi za zbornik, kamor 
poleg izbrank uvrstimo nominiranke 
in še kake posebej uspele pesmi. Tako 
je skoraj vsako leto v zbornik uvrščenih 
okrog 80 avtoric in avtorjev.« Povedala 
mi je tudi anekdoto o barvi platnic. Do 
leta 2012 so bile namreč bordo barve, od 
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takrat naprej pa črne. Šlo je za napako 
pri naročanju v tiskarni, toda uredniki 
so bili nad črno hitro navdušeni. Že šti-
ri leta zapored naslovnico zbornika (in 
tudi notranjost) oblikuje Franci Novak, 
ki je tudi sam pesnik in nekdanji urednik 
na Pesem.si. Nova urednica Sara Špelec 
mi je o urednikovanju povedala: »Če 
ga vzameš zares, je to kar resno delo. S 
spoštovanjem moraš obravnavati vsake-
ga avtorja, da komu ne narediš krivice. V 
pesem se moraš poglobiti, ker pesniki so 
različni. Nekateri pišejo preproste pesmi, 
drugi bolj hermetične. Dobro je, da so ti 
blizu različne poetike.« Pesnica Senada 
Smajić pa za portal Pesem.si dodaja, da 

je odlična odskočna deska tudi za mlade, 
ki se lahko preko branj, komentarjev in 
sodelovanja ogromno naučijo, ter da ji je 
všeč, ker je odprt za vse jezike. Zelo de-
javno je tudi prevajanje, zlasti med slo-
venščino in jeziki bivših jugoslovanskih 
republik.

Kmalu po uradnem delu je sledilo 
avtorsko branje, ki ga je odprla urednica 
Ana in prebrala pesem Gašperja Trčka, 
mladega pesnika, ki je žal izgubil boj z 
boleznijo in kateremu je Pesem si 2018 
posvečen. Urednica Silvana Orel Kos je 
o pesnjenju spregovorila kot o poklicu 
v prvinskem pomenu besede. Torej kot 
notranji klic, poslanstvo biti pesnik. Sle-
dil je mini maraton, na katerem smo svo-
je pesmi predstavili Lidija Brezavšček, 
Tamara Butala, Jure Drljepan, Gregor 
Grešak, Darinka Grmek Štrukelj, Jasna 
Janež, Majda Kočar, Jana Kolarič, Breda 

Konjar, Samo Kreutz, Alenka Mihorič, 
Milan Novak, Silvana Orel Kos, Irena P. 
Beguš, Janja Plevnik, Ljubica Ribić, Janko 
Rošelj, Marko Skok Mezopotamsky, Se-
nada Smajić, Dimitrij Škrk, Sara Špelec, 
Milan Žniderič ... Srečanje se je nadalje-
valo s pogovori o poeziji in druženjem ob 
kozarčku in prigrizkih, ki so jih pripravili 
člani Društva za ohranjanje dediščine 
Gradež …

Naj se poezija še do naslednjega 
leta razliva v medprostorje časa, naj se 
dotakne trepalnic vesolja in izreka v 
neskončno.

Glagoli življenja II

Razliti se 
v medprostorje časa.
Biti
lupina telesa.
Drseti
v pore sonca.
Razsrediščiti
sredico ljubezni.
Doseči
trepalnice vesolja.
Zrahljati
izbokline pozabljenih spominov.
Izluščiti
meje absolutnega.
Potopiti se
globoko v breztežnost.
Brbotati 
v mehurčku samosti.
Grebsti
po svojem drobovju.
Izrekati
v neskončno.  

(Jasna Janež, pesem s hrbtne strani 
zbornika Pesem si 2018) 
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Dobrepolje v jubilejnem Zborniku treh občin
V Mestni knjižnici Grosuplje smo v četrtek, 28. junija 2018, prisluhnili predstavitvi jubilejnega 30. zbornika občin 
Grosuplje, Ivančna Gorica, Dobrepolje. 

Drago Samec

V uvodni besedi je direktorica Mestne 
knjižnice Grosuplje in odgovorna ure-
dnica zbornika Roža Kek poudarila, da 
je minilo že skoraj pol stoletja od začet-
ka izhajanja naše osrednje domoznanske 
publikacije v takratni občini Grosuplje, 
saj je prva številka zbornika izšla že leta 
1969.

Direktorica Roža Kek se je zahvalila 
vsem trem občinam, ki zbornik finančno 
podpirajo v okviru domoznanske dejav-
nosti osrednje knjižnice vseh treh občin 
– Mestne knjižnice Grosuplje. Nastajanje 
zbornika skozi desetletja je povzel glavni 
urednik dr. Mihael Glavan. 

Povedal je, da je zbornik domoznan-
ska publikacija, ki pokriva ustvarjalnost 
na območju občin Grosuplje, Ivančna 
Gorica in Dobrepolje in vseh pet dese-
tletij prinaša tehtne strokovne in znan-
stvene prispevke s področja zgodovine, 
kulture, gospodarske zgodovine ter do-
moznanstva, ki v ožjem smislu pomeni 
zbirateljstvo, popisovanje, publiciranje, 
analiziranje lokalne ustvarjalnosti, po 
drugi pa je to tehtnejše strokovno znan-
stveno pisanje. 

Jubilejni 30. zbornik občin Grosuplje, 
Ivančna Gorica, Dobrepolje je pripravil 
uredniški odbor pod vodstvom omenje-
nih urednikov ter članov, iz dobrepoljske 
občine je član ravnatelj Ivan Grandovec. 
Zbornik vsebuje 26 prispevkov, ki jih je 
ustvarilo 17 avtorjev. 

V prvem razdelku »Področna politič-
na, gospodarska in kulturna zgodovina« 
lahko preberemo članek o čebelarstvu in 
lovstvu na območju treh občin, ki sta ga 
napisala Vida in Anton Koželj, o zgodovi-
ni pošte pa Valentin Skubic. O ukinitvah 
manjših podružničnih šol v občinah 
Grosuplje, Ivančna Gorica in Dobrepolje 
piše Tatjana Hojan, o Črnelskem ribniku 
pri Muljavi pa Valerija Ravbar. V drugem 
razdelku »Naše občine in občani« bere-
mo poročila o razvoju oz. o projektih po-
sameznih občin v zadnjih dveh letih ter o 
pomembnejših dogodkih. Grosupeljsko 
tovarno Motvoz in platno skozi zgodovi-
no skoraj stotih let je v seminarski nalogi 
prikazala Maja Kovač. 

Vsebina je razvrščena še v razdelke 
Znanost, kultura, književnost, Kronika, 
jubileji, kulturni dogodki ter na koncu 
Bibliografija. Domoznansko dejavnost 
v Knjižnici Ivančna Gorica je predstavil 
tamkajšnji bibliotekar Roman Rozina, 
Jakob Müller pa je zbral zapise o grosu-
peljskih učiteljih pod naslovom Učitelj-
ski biografski krokiji. Slede še zapisi o 
preselitvah pokopališča v Šmarju - Sapu 
in o napisih na nagrobnikih. Marija Sa-
mec je prispevala zapis ob 90-letnici 
odkritja Županove jame in o zgodovini 
razglednic Županove jame in okolice. 
Prispevek prevajalke Julie Balint Čeh 
pa se osredotoča na pomenska osebna 
imena v Jurčičevi Kozlovski sodbi v Višnji 
Gori in njihove prevode v različne jezike 
s poudarkom na madžarskem prevodu. 

Posebej slede zapisi o osebnostih, 
ki so se poslovile, v drugem delu pa so 
predstavljeni jubilanti, ki so v zadnjih 
dveh letih praznovali 80-letnico, med 
njimi upokojeni stiški opat p. dr. Anton 
Nadrah ter višenjski domoznanec Pavel 
Groznik, Marija Samec pa je spomnila na 
obletnico odvetnika dr. Petra Čeferina.

Zbornik zaključujeta dve bibliografiji: 
bibliografija domoznanskih publikacij 
in posebej še bibliografija člankov, ki 
govorijo o žitju in bitju treh občin Gro-
suplje, Ivančna Gorica in Dobrepolje za 
leti 2016 in 2017, ki jo je zbrala Marija Sa-
mec. Zapisi ohranjajo spomin na pretekli 
dve leti in pričajo o pestrosti življenja in 
dela ljudi, ki tu prebivajo in ustvarjajo ali 
pa so ustvarjali. 

Posebej pa je treba v zborniku pouda-
riti delež, ki ga zavzemajo ustvarjanje ob-
čanov občine Dobrepolje ter dejavnosti 
tamkajšnjih institucij. 

V sklopu dobrepoljskih tematik nas 
najprej starešina Bojan Zgonc seznani 
s 70-letnim obdobjem Lovske družine 
Dobrepolje, poučen pa je opis poplav 

leta 2014 v Dobrepolju, njihovih vzrokov 
in možne rešitve, kar je vse zajel inženir 
vodarstva Mitja Peček (vzroke poplav v 
Dobrepolju v letu 2010 pa je opisal že v 
prejšnjem zborniku). 

Ravnatelj Ivan Grandovec se je lotil 
življenja šole v Ponikvah (1939–2016) od 
ustanovitve in vse do ukinitve v sodob-
nosti. 

Šestdesetletnici smrti duhovnika Kar-
la Škulja (1883–1958) iz Ponikev je po-
svečen spominski zapis, ki izpostavlja 
njegovo delo ob izdajanju časopisov Ko-
čevski Slovenec ter revij Vestnik in Sloven-
ska beseda v izgnanstvu.  

Zapisi v bibliografijah nas spomnijo 
na izide publikacij domačih krajev, av-
torjev ali z njimi povezanih tematik, če 
izpostavimo knjižico z naslovom Lovska 
družina Dobrepolje, pa Narodopisno 
knjižnico Toneta Ljubiča, Pelikanovo 
knjigo o Tonetu Kralju, pesniško zbirko 
Jožeta Grudna iz Predstrug, spomine 
škofa dr. Jamnika na nadškofa dr. Šu-
štarja, knjižico p. Petra Laha o višarskem 
križevem potu Toneta Kralja ter ilustra-
cije Martina Krpana v izdajah teh dveh 
let in tudi disertacijo Dobrepoljca Mirka 
Mikliča o Edvardu Kocbeku, duhovnik 
dr. Zvone Štrubelj pa je izdal knjižico S 
papežem Frančiškom zazrti. Od periodik 
v bibliografiji zasledimo občinski časopis 
Naš kraj, slede še Novice Malega Pariza, 
Oznanila župnije ter Vrtnica svete Tere-
zije.  

Periodično glasilo zbornik je name-
njeno zapisani pretekli zgodovini in so-
časnemu dogajanju, zato tudi naše obči-
ne v njem predstavljajo tvornost svojega 
okolja. Tokrat v njem pogrešamo kroni-
ko občine Dobrepolje za obravnavani 
leti 2016 in 2017, saj bi zanamci tu lahko 
sledili dejavnostim v občini, ki jih tudi 
sicer ni malo. 

Želeli bi si, da bi naš zbornik izhajal še 
naprej in pričal o življenju, delovanju in 
dosežkih krajanov in ustanov, saj njego-
vo izhajanje omogočajo vse tri navedene 
občine. Zvezki zbornika so nepogrešljivi 
v knjižnicah naših šol, podjetij, društev, 
župnij in tudi v družinskih knjižnicah, 
ki želijo spremljati dogajanje v svojem 
okolju. ■
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Janez Gačnik

FS namreč sodeluje s skupino Židana 
marela, ki v Ljubljani z gostinci nudi tu-
ristom poleg dobre hrane, navdahnjene 
s slovensko kuhinjo, tudi predstavitev 
plesne, oblačilne, pevske … tradicije 
Slovencev. In tukaj med drugimi nastopi 
tudi naša skupina, ki redno sodeluje na 
tako imenovanih Tradicionalnih sloven-
skih večerih – Traditional Slovenian Eve-
nings. Ker prihajamo iz Dolenjske, pred-
stavimo svoje značilne plese, ponavadi v 

dveh spletih. Lahko si pogledajo značil-
ne noše; največje navdušenje ponavadi 
povzroči prikaz števila plasti, v katere so 
odeta dekleta, seveda pa se pri tem ne-
izogibno malo pokažejo gležnji … Potem 
navzoče povabimo, da se nam pridružijo 
in naredijo prve poskočne korake ljud-
skega plesa. Prav tako smo naredili tudi 
v petek, le da nas je bilo malo več, da 
so imeli gosti večera že v ušesih in pe-
tah ljudske melodije in da se je namesto 
»Let’s try this little faster!« slišalo: »Zdaj 
pa hitreje!«

Možje in fantje so svojo spretnost pred 
izbrankami kazali v igri s klobuki, na 
koncu pa so jim dekleta pokazala, kako 
se to dela.

Uradni del večera se je zaključil s 
spletom Tango za tri avtorjev Tomaža 
Simetingerja in Barbare Brodnik, krstno 
uprizorjenim na lanskem koncertu, s 
katerim pa se nam je uspelo uvrstiti na 
državno srečanje folklornih skupin. Prvi 
del državne revije je že potekal julija v 
Beltincih, vse pa vas vabimo, da si pride-
te ogledat resnično dobre skupine in se-
veda navijat za nas 20. oktobra v Žalec.

Po koncertu so se lahko vsi zavrteli ob 
prebiranju strun in tipk novega ansam-
bla z delovnim imenom Krokarji. Mladi 
fantje so se predstavili z ubranim petjem 
in igranjem. Verjamemo, da bomo za 
njih še slišali.

Nazadnje se moramo zahvaliti obi-
skovalcem, ki nas podpirajo, Zavodu 
Prizma, ki nam nudi prostor za vaje in 
nastope, ter vsem, ki so sodelovali pri 
pripravi večera.

To priložnost pa bi izkoristili, da po-
vabimo vse, ki vas zanimajo prepevanje 
ljudskih pesmi, pozibavanje ob tradicio-
nalnih vižah in seveda tudi neformalno 
druženje, naj nas pocukajo za rokav ali 
pokličejo in pridejo na vaje naše folklor-
ne skupine in že na naslednjem pole-
tnem večeru zablestijo na odru. ■

Poletni večer s Folklorno skupino Ponikve
V petek, 17. avgusta, ste se lahko na že skoraj tradicionalni lokaciji v parku pri zavodu v Ponikvah podružili ljubitelji 
ljudskega izročila in tudi tisti, ki ste si le zaželeli klepeta ob glasbeni spremljavi, jedači in pijači.
Člani folklorne skupine smo pripravili kratek program, v katerem smo svojo zvesto publiko postavili v vlogo 
nadobudnih turistov, ki iščejo vznemirljiva doživetja na potovanjih okrog sveta. 
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Urška Janežič in Anamarija Rebolj

Naš glavni junak Friderik Baraga nas 
je cel teden učil, da smo lahko prav vsi 
misijonarji. Njegovo poslanstvo je bilo 
približati vero in Boga Indijancem. Vse-
kakor je tudi nekaj indijanskega vzdušja 
prinesel na naš oratorij. Vsak dan so nas 
spremljali molitev, kateheze, petje, igre 
in ustvarjanje. Torek nam je popestril 
igralec Gregor Čušin, ki je uprizoril Dru-
žinsko komedijo. Četrtkove vodne igre so 
poskrbele, da smo se osvežili tudi v tako 
vročih dneh, v petek pa smo se podali 
proti Kamen vrhu, kjer smo imeli sveto 
mašo. Skupaj smo se imeli lepo in ustva-
rili veliko skupnih spominov. Animator-
ji smo veseli in hvaležni, da je oratorij 
uspel, in upamo, da smo otrokom priča-
rali nepozaben teden. 

Zahvalili bi se vsem animatorjem, prav 
vsakemu, ki je naredil katero koli majhno 
ali veliko stvar za naš oratorij – brez tebe 
oratorij ne bi bil takšen, kot je bil. Hvala 
za tvoj čas, trud in energijo.

Zahvaljujemo se tudi gospodu župni-
ku in gospodu kaplanu za vso pomoč 
ter tudi našim katehistinjam in diakonu 
Roku, ki so poskrbeli, da se naša duhov-
na nit oratorija ni izgubila v igrah in za-
bavi.

Zahvaljujemo se vsem svojim dona-
torjem za hrano, material, storitve in vso 

Oratorij na Vidmu
13. avgusta smo se zbrali na župnijskem vrtu, vsi polni energije, pričakovanj in navdušenja. Pred nami je bil namreč 
oratorijski teden. Vsak dan smo se pozdravili s himno Eno je potrebno, kar je bilo tudi geslo letošnjega oratorija.
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pomoč, saj so nam tako omogočili izved-
bo oratorija: Zavodu sv. Terezije, Pekar-
ni Grosuplje, trgovini Trgojan, kmetiji 
Jakopič, piceriji Adam, gasilcem PGD 
Zdenska vas, Franciju in Mateju Strahu, 
Gregorju Čušinu za popestritev našega 
programa, Lesni galanteriji Boben, Ob-
čini Dobrepolje, lovcu Alešu Maroltu in 
Barbari Blatnik za številne darove. 

Posebna zahvala pa gre tudi vam, dra-
gi starši, najprej zato, ker ste nam zaupali 
svoje otroke in ker ste nam vsakodnevno 
prinašali dobrote, sladoled za vse otroke, 
sladkarije, peciva, kruh, lubenice, nama-
ze, pice in pa tudi ustvarjalni material.

Najlepša hvala za vsak dar. Naj vam 
Bog poplača za vsa vaša dobra dejanja.

Oratorij smo zaključili z nedeljsko 

večerno oratorijsko mašo, ki je ob sonč-
nem zahodu potekala zunaj na župnij-
skem vrtu. Teden je za nami, otroci pa, 
upamo, so bogatejši za nekaj lepih dni. 
Animatorji smo veseli, da smo jim lahko 
poskušali približati vero ter preko petja, 
druženja, igre in molitve pokazali Božjo 
bližino. ■

ČEBELARSKO DRUŠTVO DOBREPOLJE        

Huda gniloba čebelje zalege na območju naše občine
V letošnjem poletju se je na območju naše občine (na območju Kompolj in Bruhanje vasi) pojavila bolezen čebelje 
zalege, ki ji pravimo huda gniloba. Gre za razširjeno kužno in trdovratno bolezen, ki jo povzroča sporogena bakterija. 
Odločili smo se, da o bolezni napišemo nekaj vrstic, da med občani ne bi prihajalo do napačnih in zavajajočih 
informacij.

Ana Kaplan Novak, ČD Dobrepolje

V čebeljih družinah, kjer je do okužbe pri-
šlo, okužene ličinke gnijejo in odmirajo, 
zato se izlega vedno manj čebel, tako da 
družina slabi in nazadnje propade. Spore 
hude gnilobe so zelo odporne in ohrani-
jo kužnost celo več desetletij. Odporne so 
proti nizkim in visokim temperaturam, 
sončni svetlobi, izsušitvi, razkužilom in 
se uničijo šele po 14 minutah pri tempe-
raturi 100 °C.

Pogosto se okužijo čebele, ki ropajo 
(iščejo hrano) v sosednjih družinah ali 
pa iščejo ostanke medu po smetnjakih. 
Spore nato raznesejo po panju, ko hra-
nijo zalego, čistijo celice, odstranjujejo 
odmrle ličinke ipd. Spore najpogosteje v 
panje zanese kar sam čebelar s čebelar-
skim orodjem, kadar premešča okuženo 
satje, združuje okužene družine ali hra-
ni čebelje družine z okuženim medom. 
Zanimivo je, da ne obolijo vse čebelje 
družine in da so različno odporne proti 
bakteriji. 

Bolezen je izredno kužna in se hitro 
širi. Bolezen zaznamo že čebelarji sami, 
saj se v okuženi družini pojavi presled-
kasta zalega, celični pokrovčki so vdrti, 
pogosto nagrizeni, saj hočejo čebele od-
straniti odmrle ličinke. Propadle ličinke 
postanejo rumenkaste, mlahave in brez 
leska, nato pa temno rjave barve in gnoj-
no vlečljive konsistence. Najznačilnejše 

znamenje bolezni je, da, če v celico s 
propadlo ličinko vtaknemo zobotrebec, 
se masa vleče kot lepilo. V panju se širi 
tudi za bolezen značilen vonj. Bolezen 
se zatira po zakonu, zato ob sumu na 
hudo gnilobo pokličemo pooblaščenega 
veterinarja. Če čebelar pravočasno obve-
sti pristojnega veterinarja, je tudi upra-
vičen do nadomestila za nastalo škodo. 
Vse stroške v tem primeru krije prora-
čun Republike Slovenije. Čebelarji, ki to 

kužno bolezen skrivajo, pa morajo vse 
stroške – tako sanacije kot preventivnih 
ukrepov – kriti sami. 

Ob odkritju bolezni veterinarski in-
špektor uvede trikilometrsko karanteno 
okoli žarišč, pregleda vse (znane) čebelje 
družine v kužnem krogu, prepove promet 
s čebelami in premike čebel (prevoz na 
pašo), slabotne in močno okužene dru-
žine pa je treba uničiti. Zvečer, ko so vse 
čebele v panju, jih zažveplamo, naslednji 
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dan pa mrtve čebele, satje z mrtvo zalego 
in medom zažgemo in zakopljemo v glo-
boko jamo. Okužene panje in čebelarski 
pribor prekuhamo v natrijevem ali kali-
jevem lugu ter jih obžgemo. Zapora velja, 
dokler bolezni ne zatremo. 

Za hudo gnilobo čebelje zalege ni 
zdravila. Edina ukrepa sta preventiva in 
razkuževanje. Predvsem pa je pomemb-
no opozoriti, da med, ki je iztočen iz oku-
ženega satja, ni oporečen ali nevaren za 
ljudi in ga lahko uživamo popolnoma 
brez skrbi. Na območjih, ki jih je bole-
zen prizadela, so seveda čebelarstva, kjer 
bolezen ni prisotna. In hkrati imamo v 
posameznih čebelnjakih, kjer je bolezen 
potrjena, tudi zdrave čebelje družine. 

V Čebelarskem društvu Dobrepolje 
smo k reševanju nastale problematike 

pristopili celostno in med drugim orga-
nizirali predavanje, na katerem smo se 
čebelarji seznanili z vsemi potrebnimi 
ukrepi. Pozivamo pa vse čebelarje, ki 
nimajo registriranih čebelnjakov in 
stojišč (vpisanih v Register čebelnja-
kov pri MKGP) označenih z rumeno 
tablico z registrsko številko čebelnja-

ka skladno s Pravilnikom o označeva-
nju čebelnjakov in stojišč (Ur. l. RS, št. 
117/08, 55/13 in 92/15), da to nemudo-
ma storijo. Storitev je brezplačna, vlo-
go za registracijo pa je treba vložiti na 
pristojni organ najpozneje 30 dni po 
naselitvi čebelnjaka. Samo s skupnimi 
močmi bomo bolezen zajezili in zatrli ter 
omejili nadaljnje izgube čebeljih družin. 
Predvsem pa vsakršen sum na bolezen 
nemudoma sporočite pristojnemu ve-
terinarju. Če problematike ne bomo 
reševali vsi čebelarji skupaj, se bo huda 
gniloba še naprej širila, kužni krog se bo 
povečeval in izgube čebeljih družin bodo 
velike. V naši občini imamo na majhnem 
območju veliko čebelnjakov in stojišč, 
kar še dodatno pripomore k hitremu šir-
jenju bolezni. ■

vas vabi na

»Nepozabno čebelarsko 
potepanje po Pomurju«

v soboto, 22. septembra 2018.
Pokrajina ob Muri je bogata z gozdovi, polji, sadovnjaki, 

travniki … To so idealni pogoji za vzgajanje čebel in s tem 
pridelavo medu in izdelkov iz medu.

Pot nas bo najprej vodila do čebelarskega muzeja v Krapju. Na 
obisku Čebelarstva Tigeli si bomo ogledali star čebelnjak, ki izvira 

s konca 19. stoletja. Nato bo sledil ogled muzeja, ki z ohranjeno 
čebelarsko opremo predstavlja izjemno bogato kulturno dediščino. 

Stari čebelnjak je osmerokoten, izdelan po paviljonskem načrtu s 
strešno lino za zračenje in svetlobo. V njem je 84 panjev po sistemu 

Naiser, ki se že desetletja ne uporabljajo več, marsikateri mladi 
čebelar pa jih sploh ne pozna. Zraven muzeja so zasajeni zeliščni 

vrtovi z medovitimi rastlinami in postavljeni panji iz različnih obdobij. 
Po ogledu sledi degustacija medenega likerja in medu, za posladek 

pa še degustacija sočnih medenjakov.

Nato sledi vožnja do Bogojine, kjer si bomo ogledali znamenito 
Plečnikovo cerkev.

Po ogledu sledi kratka vožnja do gostilne Lovenjak v Polani, kjer 
nas bo pričakala prekmurska malica – pravi prekmurski bograč z 

domačim rženim kruhom.

Nato nas bo pot vodila do vasice Grad, kjer si bomo ogledali največji 
grad v Sloveniji.

Po zanimivem ogledu sledi pot do Čebeljega gradiča v Sredici, tik 
ob avstrijski meji. Tukaj nas bodo pričakali s pijačo dobrodošlice 

(medeni liker/sok), nato sledijo ogled domačije in čebelarstva, 
odprtje panja in ogled čebelje družine. Da ne bomo ostali praznih ust, 
sledi še degustacija štirih vrst medu in na koncu za spomin skupinsko 

slikanje s čebelarskimi klobuki.

Ko se bo dan prevesil že v pozno popoldne, nas v gostilni Lovenjak 
čaka prijetna domača večerja. 

Odhod predvidoma ob 7. uri 

(točna ura odhoda bo objavljena v septembrski št. Našega kraja)

z avtobusne postaje na Vidmu.

Cena: 31 € na osebo

(prevoz, vodenje, degustacije, vstopnine, večerja in organizacija).

Prijava na izlet:

na telefonsko št. 041 606 739 (Jožica), 

do 15. 9. 2018 oz. do zapolnitve prostih mest.

Pridite in doživite z nami prekmursko gostoljubje.

Vabljeni!

Kako siv bi bil tek našega življenja, če bi ne bil prepleten s prijateljstvom in ljubeznijo.

(Thomas More)

Če imaš prijatelja ob sebi, ni nobena pot predolga. 

(Japonski pregovor)
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Prijateljstvo je rastlina, ki jo je potrebno 

pogosto zalivati.

(Angleški pregovor)

VABILO NA 

13. RAZSTAVO GOB
od 15. 9. 2018 do 16. 9. 2018

pod ŠTENTOVIM KOZOLCEM  
V HOČEVJU.

Otvoritev razstave bo v soboto, 15. 9. 2018,  
ob 10. uri

s kratkim kulturnim programom.

V nedeljo, 16. 9. 2018, bo poleg razstave potekalo tudi 
tekmovanje v kuhanju gobje enolončnice in najizvirnejše 
oziroma najbolj domiselne gobje jedi, zato se nam ljubitelji 
kotlička, kuhalnice in gobjih jedi pridružite.
Tekmovanje v kuhanju gobje enolončnice se bo začelo
ob 11. uri in zaključilo ob 14.45.

Kuha se v kotličku, na plin ali drva, pred gasilskim domom v 
Hočevju. Najizvirnejšo oziroma najbolj domiselno gobjo jed 
lahko prinesete na ocenjevanje tudi že doma pripravljeno.

Ocenjevanje gobje enolončnice in najizvirnejše gobje jedi 
bo predvidoma ob 15. uri.
Prvi trije v posamezni kategoriji tekmovanja prejmejo pokal.

Prijave sprejemamo na tel.: 041 790 424, 
e-pošta: dg.storovke@gmail.com,
na dan prireditve pa na prireditvenem prostoru do 
10.30.

Razstavo si lahko ogledate: 
v soboto od 10.00 do 18.00 in
v nedeljo od 9.00 do 18.00.

V ponedeljek, 17. 9. 2018, je ogled razstave namenjen 
učencem osnovnih šol.

Gobarji društva Štorovke bomo za razstavo nabrali pester 
izbor različnih primerkov gob.
Oba dneva bomo gobarji poskrbeli za gobji golaž in pijačo.

Vabljeni v Hočevje

KONJEREJSKO DRUŠTVO STRUGE
vabi na

KONJEREJSKO 
PRIREDITEV,

ki bo v soboto, 8. septembra 2018.

PROGRAM:
• vztrajnostni tek (endurance) 2 × 20 km z 

začetkom ob 10. uri,
• snemanje struškega venčka (alka) in 

spretnostna ježa.

Po končani prireditvi sledi veselica,  
ki bo trajala pozno v noč.

Vljudno vabljeni!
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Uroš Gačnik, foto PGD Videm in PGD Gabrovka

Hitro je hitro prehitro!

19. julija ob 6.39 se je na regionalni cesti Zdenska vas–Gro-
suplje pripetila prometna nesreča. V prometni nesreči sta 
bila udeležena dva osebna avtomobila. V pozivu, ki smo 
ga gasilci dobili, je bilo javljeno, da je v vozilu ukleščena 
oseba in da se iz vozila tudi kadi. ReCo Ljubljana je sprva 
aktiviral osrednjo enoto PGD Videm - Dobrepolje in Gasil-
sko brigado Ljubljana. Slednjim na srečo v nesreči ni bilo 
treba posredovati, saj so domači gasilci skupaj z GE Zden-
ska vas uspešno oskrbeli oba ponesrečenca in ju predali v 
nadaljnjo oskrbo reševalcem. Na srečo poškodbe niso bile 
hujše oz. so zračne blazine obvarovale udeleženca pred 

Gasilci v poletnih dneh niso počivali
V poletnih dneh na srečo ni bilo omembe vrednih posredovanj v obliki gašenja ognja, smo pa gasilci opravili nekaj 
drugih intervencij.

Gerta Gregorka  

Zbrali smo se v Hočevju pri gasilskem domu. Ko so prispeli 
še člani Gobarsko mikološkega društva Ig in člani Gobarske-
ga društva Ribnica, smo se podali v gozd. Deževalo je, bilo je 
rahlo megleno, nič prijazno za sprehod po gozdu. Bilo nas je 
več kot 40, vremenu primerno smo bili oblečeni in obuti, kot 
se za gobarje spodobi. Razporedili smo se v skupine in določili 
vodiče, da se ne bi kdo izgubil, saj naši prijatelji gobarji iz Iga 
in Ribnice ne poznajo naših gozdov. Na poti proti Šentrumarju 

smo kar dobro napolnili košare z različnimi primerki gob. Na-
brali smo več kot 80 različnih primerkov gob. Pri gobarskem 
domu na Šentrumarju smo nabrane primerke gob razstavili in 
s pomočjo determinatorja − samostojnega svetovalca g. Toneta 
gobe tudi determinirali. Spoznali smo nekaj novih vrst gob. Če 
gobo vidimo v naravi, z vsemi njenimi značilnimi lastnostmi, 
si jo najlažje zapomnimo in tako bogatimo svoje gobarsko zna-
nje. Člani DGŠŠ Hočevje smo bili zadovoljni, saj nam je s po-
močjo članov Gobarsko mikološkega društva Ig in Gobarskega 
društva Ribnica uspelo nabrati več kot deset vrst golobic, niso 
manjkali poletni goban ali jurček, črni goban ali ajdovec, ža-
metasti goban, polsteni goban, leponogi goban, rumeni goban, 
svinjski goban, navadna lisička, žametna lisička, luskata lisička, 
navadna mokarica, poprova mlečnica, nekaj vrst mušnic in še 
mnogo drugih vrst gob, ki so manj poznane.

Bilo je prijetno, zabavno in poučno. Še bomo organizirali 
skupinsko nabiranje gob v svoji okolici in se tako še tesneje 
povezali z gobarskimi društvi iz dolenjske regije. Po programu 
dela imamo člani Društva gobarjev Štorovke Šentrumar Hočev-
je vsako prvo nedeljo v mesecu, od junija do oktobra, nabiranje 
gob v okolici Hočevja in determinacijo pri gobarskem domu na 
Šentrumarju. Za vas in vse ljubitelje gobarjenja pa vsako leto 
tretji konec tedna v septembru pripravimo razstavo gob v Ho-
čevju in tudi letos bo tako. Pridite v Hočevje 15. in 16. 9. 2018. 
Ne bomo vas razočarali. ■

DGŠŠ Hočevje – skupinsko nabiranje gob in 
determinacija pri gobarskem domu na Šentrumarju
Na dan praznika dneva državnosti, 25. 6. 2018, smo člani DGŠŠ Hočevje organizirali skupinsko nabiranje gob. Pridružili 
so se nam člani GMD Ig in GD Ribnica.  
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najhujšim. Gasilci smo zavarovali kraj 
nesreče, odklopili akumulatorja, posu-
li razlite tekočine z vpojnimi sredstvi 
in nudili prvo pomoč ter kasneje tudi 
pomoč reševalcem NMP Ljubljana. 
Na kraju nesreče so bili prisotni tudi 
policisti, ki so ugotavljali okoliščine 
nezgode.

Konj padel v greznico!

Da pa je posredovanje gasilcev zani-
mivo in se v rubriki reševanje živali 
ne rešuje samo mačk in papagajev, 
sršenov in podobnega, smo gasilci v 
preteklih dneh zabeležili zanimivo re-
ševanje konja, ki je padel v greznico.

Dogodek se je pripetil kolegom iz 
GE Gabrovka in GE Litija. Skozi od-
prtino velikosti 60 × 60 cm je namreč 
padel konj in obtičal v gnojni jami, ki 
je bila na njegovo in lastnikovo srečo 
napolnjena samo v višini 30 cm. Tako 
se je začela zanimiva intervencija. Ob 
poskusu izvleka se je ugotovilo, da to 
ne bo možno, zato se je vodja inter-
vencije Dušan Pavli odločil, da poru-
šijo del stene greznice in tako rešijo 
žival. Žival so najprej pomirili s seda-
cijo, ki jo je dal živinozdravnik, nato 
pa z bagrom naredili pot, kjer so konja 
nepoškodovanega rešili iz ujetništva. 
Sedaj zvedavi konj že prosto in veselo 
galopira po travnikih. ■

Ne bodi sam, pridruži se nam
IZ DRUŠTVA UPOKOJENCEV DOBREPOLJE

Marija Tegel, foto: Marjan Zupanc

Čeprav je še vroče, se že pripravljamo na 
septembrski izlet. Izlet bo krajši, samo 
do Ribnice jo bomo mahnili. Ogledali 
si bomo ribniško cerkev (sam gospod 
dekan si bo vzel čas za nas), grad, ro-
kodelski center in Škrabčevo domačijo. 
Za konec se bomo zapeljali do romarske 
cerkve pri Novi Štifti. Upam, da se nam 
bo uspelo dogovoriti, da bomo tam imeli 
tudi sv. mašo.

Pozno kosilo pa nam bodo postregli 
na turistični kmetiji Oblak na Slemenih.

Izlet bomo organizirali v soboto, 15. 9. 
2018. Lepo vabljeni, da se nam pridru-
žite. 

Mislim, da je prav, da vas seznanim, 
da je bil naš MePZ Škrjanček pod vod-
stvom gospoda Žiberta izbran na reviji 
upokojenskih pevskih zborov v Zalogu 
pri Ljubljani, da zapoje na Festivalu za 
tretje življenjsko obdobje na velikem 

odru Cankarjevega doma. Festival bo 
potekal od 30. 9. do 2. 10 2018. Naš zbor 
ima nastop 2. oktobra ob 16. uri. Kdor 
ima možnost in voljo, lahko pride. Vstop 
je prost, tako prireditev kot sam festival, 
ki bo potekal v preddverju Cankarjevega 
doma. Za to priložnost čestitamo.

No, pa veselo vstopite v hladnejše je-
senske dni. ■

Lepo pozdravljeni!
Poletje nam je postreglo z vročimi temperaturami, zato smo se v sredo, 8. avgusta, upokojenci odpravili na enodnevno kopanje 
v Izolo. Po jutranji kavici v Hotelu Delfin smo se razkropili po bazenih in obali. Uživali smo na vročem soncu in v morski vodi. 
Naplavali in razgibali smo se ter si pregreli kosti. Dan je v celoti uspel, kajti vsi udeleženci so se pohvalili, da so se imeli lepo. 

Utrinki s kopalnega dne
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Urša Košak, ŠK GROŠ

Po počitniških sobotah, preživetih na kartingu in paintballu, 
vas prvo septembrsko soboto vabimo še na rafting na Savi (1. 
9.). Vsi športni in adrenalinski navdušenci lahko izkoristite za-
dnji izlet iz sklopa dogodkov »GROŠ-evo poletje«.

Pred vrati pa je tudi novo šolsko/študijsko leto 2018/19 in 
zato je treba obnoviti članstvo v ŠK GROŠ. Priložnost za to bo-
ste imeli že od 27. 8. pa do 5. 10. na študentskem servisu na 
Kolodvorski ulici v Grosupljem ter skozi celotno leto na ura-
dnih urah in ob prijavah na dogodke. Poleg vpisa v ŠK GROŠ 
lahko na študentskem servisu v Grosuplju študentje poskrbite 
za urejanje študentskih bonov oz. prehrane. Dijaki in študentje 
si lahko uredite subvencionirane vozovnice kar preko spleta. 
Seveda pa se nam lahko dijaki in študentje občin Dobrepolje, 
Grosuplje in Ivančna Gorica pridružite tudi na novo. Če ste šele 
postali »fazani« oz. dijaki prvega letnika srednje šole, si lahko z 
vpisom »v GROŠ-a« ugodno popestrite prosti čas in se marsikaj 
tudi naučite. Članstvo je brezplačno, potrebujete le potrdilo o 
vpisu v novo šolsko/študijsko leto 2018/19.

Več informacij v zvezi z dogodki in ugodnostmi boste pra-
vočasno našli na naši spletni strani (www.klub-gros.com), 

GROŠ na ulici 2018 in novo študijsko leto
Vsako leto »GROŠ-evo poletje« zaključimo z »GROŠ-em na ulici«, in tako bo tudi letos. V soboto, 15. 9. 2018, v večernih 
urah lepo vabljeni v Grosuplje, kjer boste brezplačno deležni glasbenega dogodka. Letos bodo poleg Lumberjackov, 
skupin Ice on Fire in The Closhers nastopili Happy Ol' McWeasel. Naj bo vstop v jesen sproščen in glasbeno obarvan!

Bojan Novak

Na Blatnikovem vrtu se je okrog 
postavljenih teleskopov trlo rado-
vednih glav, saj smo hoteli vsi vi-
deti zanimivi nebesni pojav skozi 
teleskop. Luna se je res obarvala 
v opečnato barvo, Jernej Oblak 
pa nam je razložil, zakaj pride 
do takega pojava. Tisti večer je 
bil poseben tudi zaradi odlične 
vidljivosti Marsa, saj je bil ta dan 
v opoziciji (na nasprotni strani 
Sonca), zato je bil videti večji kot 
ponavadi.

Člani astronomskega društva 
so pokazali še bolj znane in zani-
mive planete (Jupiter) in zvezde, 
ob tem pa poskrbeli tudi za slad-
ko presenečenje. ■

Opazovanje luninega mrka
V petek, 27. 7., smo si v organizaciji Astronomskega društva Pegaz skupinsko ogledali popolni  
Lunin mrk. Zbrala se je lepa množica ljudi.

spremljajte pa nas tudi na Facebooku (www.facebook.com/
sk.gros). Pričakujemo pa vas tudi na uradnih urah v prostorih 
ŠK GROŠ, in sicer vsak ponedeljek, sredo in petek med 18.00 
in 20.00.

Z GROŠ-em ni nikoli dolgčas! ■

Paintball v Železnikovem pruhu
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Marta Šuštar

Sv. mašo je daroval naš rojak, franči-
škan Tomaž Hočevar, ki je v nagovoru 
povedal zgodbo:

»Nekoč je živel mladenič, ki je imel 
lepo, zdravo in čisto srce. Hodil je oko-
li in razkazoval svoje srce: 'Poglejte, 
kako lepo in čisto srce imam.' In vsi 
so ga občudovali. Potem pa je prišel 
v tisti kraj starec, ki je imel srce pol-
no brazgotin, zaradi ran, ki mu jih je 
zadalo življenje. Starec je bil ponižen 
in je svoje rane in brazgotine izročal 
Bogu v molitvi, zato je njegovo srce 
žarelo s posebnim žarom Božje milo-
sti in ljudje so sledili starcu, ker jih je 
privlačila duhovna lepota njegovega 
preizkušenega srca. Mladenič se je 
čudil, da je srce starca lepše žarelo, 
čeprav je bilo mnogokrat ranjeno in 
polno brazgotin, kot njegovo zdravo 
in lepo srce.«

Starost in bolezen prinašata števil-
ne težave, vendar je lažje, če svoje tr-
pljenje in bolečine izročamo Bogu in 
zaupamo, da on vodi naše življenje in 
nam ob koncu časa pripravlja večno 
veselje v nebesih. Gospod Tomaž je 
še povedal, da iz lastnih izkušenj ve, 
kako je življenje z Bogom lažje, ker 
včasih ni bil veren.

 Sv. Pavel v 1. pismu Korinčanom 

piše: »Mi oznanjamo Božjo modrost 
v skrivnosti, tisto prikrito, ki jo je Bog 
pred veki vnaprej določil za naše veli-
častvo. Te ni spoznal noben mogočnik 
tega sveta. Kajti ko bi jo spoznali, Go-
spoda veličastva pač ne bi križali. Ka-
kor je pisano: Česar oko ni videlo in 
uho ni slišalo in kar v človekovo srce 
ni prišlo, kar je Bog pripravil tistim, 
ki ga ljubijo, to nam je Bog razodel po 
Duhu. Duh namreč preiskuje vse, celo 
Božje globine. Kdo izmed ljudi pa ve, 
kaj je v človeku? Mar tega ne ve le člo-
vekov duh, ki je v njem? Tako tudi to, 
kar je v Bogu, pozna samo Božji Duh. 
Mi nismo prejeli duha sveta, temveč 
Duha, ki je iz Boga, da bi mogli spo-
znati to, kar nam je Bog milostno po-
daril. 

Duševni človek ne sprejema tega, 
kar prihaja iz Božjega Duha. Zanj je 
to norost in tega ne more spoznati, ker 
se to presoja duhovno. Duhovni člo-
vek pa presoja vse, medtem ko njega 
ne presoja nihče.«

(1 Kor 2, 7,9–15)

Med sv. mašo so vsi, ki so želeli, 
prejeli zakrament bolniškega mazilje-
nja in sv. obhajilo. Duhovno okreplje-
ni z Božjo besedo in milostjo prejetih 
zakramentov smo se po maši družili 
in klepetali pod arkadami ob prigriz-

Srečanje starejših, bolnih in invalidov
Tudi letos je naše tradicionalno srečanje potekalo v prijetnem vzdušju. Še posebej smo bili veseli, da so se nam 
pridružili nekateri stanovalci Zavoda Prizma in Doma sv. Terezije, tako smo bili povezani v eno veliko župnijsko 
družino.

NEKAJ OBVESTIL

Poštni nabiralnik župnijske Karitas
Ob vhodu v stavbo, kjer so veroučni pro-
stori in pisarna Karitas, je na desni strani 
lep, nov poštni nabiralnik, namenjen za 
potrebe župnijske Karitas. Tam lahko od-
date prošnje za pomoč, dokumentacijo, ki 
jo potrebujemo za rešitev vaše prošnje ali 
vaše pohvale, pripombe in pritožbe. Nabi-
ralnik nam je podaril g. Marinko Bilandžić, 
za kar se mu najlepše zahvaljujemo.

Zbiranje oblačil
bomo organizirali eno soboto v novembru. 
Točen datum in uro bomo objavili pravo-
časno v Našem kraju in v Oznanilih.

Kako lahko darujete za župnijsko  
Karitas?
Večkrat me kdo vpraša, kam bi lahko oddal 
dar za župnijsko Karitas. 
Osebno lahko oddate dar v župnišču in po-
veste, da je dar namenjen Karitas, lahko ga 
oddate tudi meni osebno in prejmete potr-
dilo, lahko uporabite nabiralnike Karitas v 
župnijski cerkvi, lahko pa seveda nakažete 
svoj dar na račun župnijske Karitas: SI56 
0204 6025 4986 661, LJBASI2X, Župnijska 
Karitas Dobrepolje - Videm, Videm 33, 
1312 Videm - Dobrepolje.

Bog povrni vsem, ki z zaupanjem spre-
mljate naše delo in ga podpirate.

Župnijska Karitas Dobrepolje-Videm
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ku, ki smo ga z veseljem pripravile so-
delavke župnijske Karitas. Ob zvokih 
harmonike smo tudi veselo zapeli. 

Hvala vsem, ki ste kakor koli poma-
gali pri pripravi srečanja in pri prevo-
zu starejših in bolnih, da so se lahko 
srečanja udeležili. Še posebej se za-
hvaljujem Juriju, Janezu, Nejcu, Tilnu 
in Klemnu za pripravo in pospravlja-
nje miz in klopi. 

Če Bog da, se zopet srečamo priho-
dnje leto na zadnjo nedeljo v juliju. ■

Barbara Bavdek, delovna terapevtka

Seveda se je izplačalo potruditi, ko pa so 
zmagovalci poleg priznanj prejeli tudi 
lepe nagrade. In ker vsi vemo, da športne 
dejavnosti zlakotijo, smo se za zaključek 

okrepčali na pikniku.
Dodobra razmigani smo se odločili, da 

nadaljujemo v tem tempu, in si omislili 
kar nekaj poletnih ustvarjalnih delavnic. 
Barvali smo kamenčke, izdelovali nakit, 
nabirali sivko, ustvarjali iz das mase in 

delali obeske, uhane ter poletno dekora-
cijo iz shrink plastike. Ves ta morski nav-
dih je zašel tudi v našo lesno delavnico, 
kjer je nastala prava pravcata jata lesenih 
ribic. Izrezane, pobrušene in obarvane 
zdaj plavajo na vhodu zavoda. ■

Športne igre 2018 PSVZ Prizma Ponikve
Stanovalci zavoda in BE ter zaposleni smo letošnji prvi poletni dan preživeli v športnem duhu. Hiteli smo v slalomu 
med ovirami, tekmovali v dvoranskem balinanju, zapletali prste med sortiranjem nogavic, napenjali oči pri prebiranju 
fižolčkov, odigrali partijo taroka in se preizkusili pri elementih košarke. 
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Drago Samec

Ekskurzije

Prizadevni člani Turističnega društva 
Dobrepolje vodijo na ekskurzije do sa-
kralnih umetnin Toneta Kralja – naza-
dnje smo se (9. junija 2018) v organiza-
ciji društva pod predsedovanjem Dušice 
Hočevar in pod vodstvom Edija Zgonca 
podali na Svete Višarje ter občudovali 
stvaritve zagoriškega in dobrepoljskega 
umetnika Toneta Kralja iz let 1930, 1938 
in 1960. Na slavoločni steni pred prezbi-
terijem nas je pričakala zavetnica sv. Ma-
rija s plaščem, v zavetju katerega je že v 
prvem višarskem obdobju ustvarjanja 
upodobil tudi svojega očeta. 

Galerije 

Društvo svojim članom in zunanjim za-
interesiranim omogoča obiske predvsem 
sakralnih stenskih poslikav po cerkvah, 
katerih večina je na našem in zamej-
skem Primorskem. V kroniki društva je 
zabeleženih tudi nekaj obiskov galerij, 
kjer so v stalnih ali občasnih razstavah 
predstavljena dela obeh Kraljev; med 
njimi ostaja v spominu razstava (2014) v 
Kostanjevici ob Krki. 

Dražbe

Dela obeh dobrepoljskih umetnikov Kra-
ljev, Franceta in Toneta, pa lahko obču-
dujemo tudi ob organizacijah dražb, kjer 
zainteresiranim ljubiteljem in kupcem 
ponujajo posamezna dela. V letu 2017 
smo lahko spoznali nekaj manj znanih 
del Franceta Kralja, ki jih je ponujala ga-
lerija Hest iz Maribora v mariborski in 
ljubljanski izpostavi. Te grafike in mono-
tipije je ustvaril okoli leta 1950, izvirale 
pa so iz avtorjeve zapuščine. 

V mesecu maju (2018) pa nas je prese-
netila dražba v organizaciji antikvarnice 
Antike Carniola z ljubljanske Trubarjeve 
ulice, katere lastnik je Jaka Prijatelj – nje-
gov oče je bil po rodu iz dobrepoljskih 
Kompolj. 

Dražba je potekala v Narodnem mu-
zeju Slovenije v nedeljo, 6. maja 2018, 
kjer so med 165 enotami ponujali knjige, 
zemljevide, med predmeti kokarde, ko-
zarce, krožnike, nakit, sablje, steklo, ure, 
vaze, značke, pisalni stroj ter fotografije, 
med umetninami pa grafike, risbe, skulp-
ture ter do slike – olja na platnu. 

Čutila so se zaustavila pri slikah Tone-
ta Kralja. Slika z naslovom Kraška Mado-
na, olje na platnu iz leta 1968, je novega 
lastnika dobila za izklicnih 9000 evrov. 
Cenejša je bila njegova jedkanica Črno 
zlato. 

Pozna umetnina iz njegovega cikla 
kmečkih svatb je bila od ponujenih del 
nekaj posebnega. Če pogledamo njegova 
tovrstna dela, opazimo nekaj značilnosti, 
ki so se mu vtisnile v mladostni spomin. 
Njegovo zgodnje delo z naslovom Kmeč-
ka svatba iz leta 1926 je bilo opaženo že 
na razstavi v Berlinu in nato v Benetkah, 
sedaj pa je v lasti beograjskega Muzeja 
sodobne umetnosti (Muzej savremene 
umetnosti), občudovali pa smo jo lahko 
v letu 2014, ko je bila posojena za tedaj 
odprto razstavo v dolenjski Kostanjevi-
ci. 

Podobna motivika je upodobljena 
tudi na naslednji sliki Kmečka svatba iz 
leta 1932, ki je sedaj v stalni postavitvi 
Moderne galerije v Ljubljani. Monumen-
talno olje na platnu meri kar 250 × 300 
cm. Pri obeh slikah sta v ospredju ple-
šoča para, moški nosi masko in kastur, 
na mizi pa ob štefanu vina in kozarcih 

zaznamo le še obredni poročni kolač kot 
šarkelj. Na sliki v Moderni galeriji se na 
peči gnetejo še otroci in zdi se, da bi lah-
ko celo Jaklič tu zajemal motive za svoje 
povesti. 

Na sedanji dražbi pa je bila ponujena 
slika z enakim naslovom Kmečka svatba 
v velikosti 74 × 150 cm iz poznega obdobja 
okoli leta 1970. Prostor je svetlejši, miza 
je bolj obložena, prav tak pa je poročni 
»šarkelj z banderci«. Osrednji motiv je tu 
maškara z masko in uniformo, ob sebi pa 
ima kamelo s piskrom, kakršno poznamo 
z dolenjskih ženitovanjskih obredov. Na 
tej upodobitvi otroci »špegajo« skozi pri-
prta vrata, v ospredju je še godec, zadaj 
pa svatje. 

Izklicna cena slike je bila 16.000 evrov 
in je sedaj še naprodaj; preko antikva-
riata jo ponuja lastnica umetnine. Slika 
predstavlja nekaj ohcetnih dobrepolj-
skih značilnosti, zato je domoznansko 
in etnografsko zanimiva. ■

Po poteh Toneta Kralja in slika Kmečka svatba 
Člani Turističnega društva Dobrepolje se trudijo ohranjati spomin na velike umetnike iz zgodovine ter nam približati 
njihovo življenje in delovanje. Zbral sem nekaj nedavnih dejavnosti društva in povezav s slikarjema Kralj.

Predmete rišem tako, kot o 

njih razmišljam, ne kot jih 

vidim.

(Pablo Picasso)
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Iz globokega spoštovanja do njegovih 
umetniških ustvarjanj in ker prihajamo 
iz neposredne okolice njegovega roj-
stnega kraja Zagorica, smo moralno in 
človeško dolžni, da se vsaj poklonimo 
njegovim umetninam, ki krasijo številne 
primorske cerkve. 

Tako nadaljujemo z izleti po poteh 
umetniškega ustvarjanja Toneta Kralja.

Tokrat, ko bo zlata jesen v najčudo-
vitejši izvedbi in najbogatejši ponudbi, 
se bomo v soboto, 13. oktobra 2018, 
podali na Kras – v najlepšo podkleteno 
klet v Evropi (Kras z 2000-letno tradicijo 
gojenja vinske trte). Refošk je poglavitna 
vinska sorta, ki daje krepko temno rubi-
nasto vino z imenom »teran« (veliki sin 
rdeče kraške zemlje).

Potovanje po Krasu bomo prepletali 
po naši in zamejski strani, vključili ogled 
poslikav Toneta Kralja v cerkvi sv. Niko-
laja v Avbru iz leta 1927/28 in v cerkvi sv. 
Petra in Pavla iz 1928/29/30 v Tomaju. 

Na italijanski strani v znani romarski 
cerkvi na Vejni si bomo med drugim 
ogledali mozaik sv. Cirila in Metoda, ki 
ga je 1966 izoblikoval naš Tone Kralj.

V kraju Križ, blizu Nabrežine, bomo 
obiskali Ribiški muzej, ki so ga soustva-
rili Slovenci v zamejstvu, da bi ohranili 
1000-letno ribiško tradicijo svojih pred-
nikov. Vpeljali so mnogo novosti (deblak 
čupa, 7 m dolg in 70 cm širok čoln; 1908 
so ustanovili prvo slovensko ribiško za-
drugo, ki je štela 500 ribičev, ki so imeli v 
lasti 400 plovil; lov na tune je bila poseb-
na inovacija Slovencev; 1935 so nabavili 
v Chioggi prvi motorni čoln …). Anton 
Aškerc, slovenski pesnik, je leta 1907 
preživel leto dni med slovenskimi ribiči, 
ki jih je označil za garače, ki so duhoviti 
in delajo s srcem: »z morjem bratijo se 
noč in dan«. Tudi Josip Jurčič je tu našel 
gradivo za svojo Lepo Vido. Ne bomo se 
pozabili spomniti na Križana, slikarja Al-
berta Sirka (1887–1947), ki je zapustil 700 
slik (akvarel, olje). Bil je ekspresionist, 
portretist, slikar našega morja. Vrednost 
njegove slike se vrti okrog 40.000 €. Iz 

Jesenski izlet Po poteh umetniškega  
ustvarjanja Toneta Kralja
Ostaja nam neprecenljiva in ogromna dota, ki jo je zapustil Tone Kralj v obliki poslikav cerkva na slovenski in italijanski 
strani Primorske.

Tone Kralj dr. Igorja Kranjca, Moderna galerija 
Ljubljana 

Tone Kralj, del poslikave v cerkvi sv. Petra in Pavla v Tomaju 

Prijave 
sprejemamo na 

td.dobrepolje@gmail.com  
ali telefonski številki 041 962 823 

(ob rezervaciji sedeža na avtobu-
su plačate 15 € za prevoz, druge 

stroške na dan izleta).

Križa izhajata tudi zamejski pesnik Miro-
slav Košuta in pisatelj, pesnik ter literarni 
zgodovinar Miran Košuta.

Mnogo zanimivosti bo podanih med 
pohajkovanjem po Krasu. Kras, degusta-
cija terana in pršuta so neločljivi elemen-
ti celovitosti, čemur se ne bomo odrekli.

Leta 1926 je mesar Ivan Švajgel začel 
kot prvi s sušenjem pršutov na burji. Emil 
Tavčar iz Krepelj se je izučil za mesarja, 
ko je bil med drugo svetovno vojno tran-
sportiran v Nemčijo. Leta 1946 je imel 
uradno spričevalo mesarja in pri njih se 
je uradno rodil prvi kraški pršut.

Na Krasu je krasno,
nikdar ni prezgodaj,
nikdar ni prekasno,

vse je zmeraj ob pravem času na Krasu.

Vabljeni, da se nam pridružite na 
izletu.

TD Dobrepolje
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www.dobrepolje.si

�. Dobrepoljsko

VANDRANJE
 in 8. DOBREPOLJSKI TEK

Sobota, 6. oktober 2018
8.30 POHOD PO 

DOBREPOLJSKI POTI  
za vse pohodnike,  
daljša 16 km  
in krajša 9 km

9.30  POHOD PO DRUŽINSKI 
SPREHAJALNI 
POTI KONJIČKA 
KOPITLJAČKA, 4 km

pred Jakličevim domom na Vidmu (Videm 35, Videm-Dobrepolje)

Prijavnina odrasli: 8 €
(čaj, enolončnica, kulinarične 
dobrote ob poti, vodenje pohoda, 
parkiranje, organizacija,  
zdravstveno varstvo)
Predšolska in osnovnošolska 
mladina brezplačno 
(enolončnica za doplačilo)

Prijave zbiramo na TIC Dobrepolje: 
041 962 823
td.dobrepolje@gmail.com

10.20  Otroški tek na daljši razdalji 
(1.700 m)

10.40  Otroški tek na krajši razdalji 
(500 m)

11.00  Rekreativni tek (10.000 m)
Prijavnina tek (za prijave do 4.10.) odrasli 10 €,  
na dan teka odrasli 12 € (za otroške teke prijavnine ni)
Prijave tek: www.protime.si/prijava/8-dobrepoljski-tek

13.00  Zaključna prireditev v 
središču Vidma

Občina 
Dobrepolje

Turistično društvo
Dobrepolje

Planinsko društvo
Dobrepolje

Športno društvo
Dobrepolje

Društvo gobarjev 
Štorovke

TURISTIČNO INFORMATIVNI 
CENTER DOBREPOLJE

Videm 35, 1312 
Videm-Dobrepolje

T.: 041/96 28 23

Športno društvo 
Cesta
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Podgora, NVRC, Koča pri Koritu, 

Sobota, 1. septembra 2018
Dan odprtih vrat konjeniške sekcije TD PODGORA,

dan odprtih vrat Lokostrelskega društva Turjak,
nastop in tekmovanje mladih harmonikarjev

in brezplačne ustvarjalne delavnice 
za otroke, mladino ter družine.

od 12. ure dalje.

Več informacij dobite pri organizatorju 
prireditve: Turistično društvo PODGORA,
Podgora 28, 1312 Videm - Dobrepolje, e-pošta: 
td.podgora@gmail.com; GSM: 041 603 885

ŠTIRINAJSTA DOBREPOLJSKA

GOLAŽIJADA
Podgora, NVRC, Koča pri Koritu v Dobrepolju,

1. septembra 2018

Prijavnina za tekmovalno ekipo je 25 EUR.
Vanjo so všteti: 2 kg mesa, 2 kg čebule, drva 

ter promocijska majica prireditve.

Prijavnine sprejemamo do 30. 8. 2018.

Zbor za tekmovalce med 10. in 11. uro, 
začetek tekmovanja ob 11.00.

Za vse dodatne informacije pokličite na GSM:
Andrej Strnad 031 603 885
ali pišite na: td.podgora@gmail.com

Grosupeljski veterani vojne za Slovenijo na 
pomladanskih pohodih
Ko v deželo pride pomlad, se ljubitelji pohodništva v okviru Območnega združenja veteranov vojne za Slovenijo 
Grosuplje podamo na različne pohode. Ti pohodi niso sami sebi v namen, ampak so običajno posvečeni pomembnim 
osebam ali dogodkom iz slovenske zgodovine.

Jože Erjavec, foto Jože Erjavec in Stane Žvegla

Eden takšnih je bil tudi pohod, imenovan 
»Po poti od generala Rudolfa Maistra do 
osamosvojitve – Sveta Trojica 2018«. Ve-
terani OZVVS Grosuplje smo se 26. maja 
2018 zgodaj zjutraj zbrali pred gasilskim 
centrom ter se z avtobusom odpeljali do 
Sv. Trojice v Slovenskih goricah.

Po jutranjem okrepčilu nas je nagovo-
ril župan občine Sv. Trojica g. Darko Fras 
in nato še predsednik OZVVS Lenart g. 
Andrej Kocbek, nato pa smo krenili na 

devetkilometrski pohod v smeri Sv. Tro-
jica – Verjane – Osek – Sv. Trojica.

Pot nas je vodila po slikoviti rahlo 
valoviti slovenskogoriški pokrajini, med 
travniki, polji, sadovnjaki in vinogradi, 
brez težjih vzponov. Vmes smo imeli 
nekaj postankov z osvežilnimi napitki 
in prigrizki ter predstavitev posameznih 
kulturnih in arheoloških znamenitosti 
tistega kraja.

Po končanem pohodu nas je čakala 
okusna enolončnica, ki jo je skuhala SV 
iz vojašnice v Slovenski Bistrici. Doma-

či vinogradniki pa so prispevali kapljico 
rujnega iz tamkajšnjih vinogradov, ki slo-
vi tako doma kot na tujem … Ob tem smo 
obujali spomine na leto 1991 in ob zvo-
kih harmonike tudi zaplesali ter obljubili 
gostoljubnim domačinom, da se drugo 
leto ponovno srečamo. 

Naslednji pohod pa nas je že čez se-
dem dni vodil na drug konec Štajerske. 
Udeležili smo se namreč pohoda, ki ga je 
organiziralo Območno združenje vetera-
nov vojne za Slovenijo Ruše.

Pohod se je začel na domačiji Korman 
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Franci Zorko

Že dve uri pred začetkom slovesnosti so 
se na pot podali pohodniki iz grosupelj-
skega in nekaterih sosednjih območnih 
združenj ZVVS. Na pohodu v spomin na 
pokojnega Viljema Podržaja so obiskali 
kar nekaj krajev v okolici Grosuplja ter se 
pred začetkom slovesnosti vrnili na pri-
reditveni prostor pred spominskim tetra-
edrom ob Gasilskem centru Grosuplje.

Slovesnost se je začela z državno hi-
mno, ki jo je zapel pevski zbor Samora-
stniki pod vodstvom Draga Zakrajška. 
Nato pa sta spregovorila oba slavnostna 
govornika, župan občine Grosuplje dr. 
Peter Verlič in predsednik OZVVS Gro-
suplje Mirko Zupančič.

Sledil je krajši kulturni program, v ka-
terem so sodelovali: pevski zbor Samora-
stniki in recitatorja Univerze za tretje ži-
vljenjsko obdobje Grosuplje Ivo Puhar in 
Franci Zorko, ki je tudi povezoval celotno 
prireditev. Vse točke kulturnega progra-
ma so bile izbrane tako, da je bila njiho-
va osnovna tema ljubezen do domovi-

ne. Takšen izbor pesmi in recitacij sicer 
ni bil naključen, saj je eno od ključnih 
programskih vodil Združenja veteranov 
vojne za Slovenijo negovanje in širitev 
domoljubja in domoljubnih vrednot.

Slovesnost se je zaključila z zahvalo 
vsem sodelujočim in drugim udeležen-
cem prireditve ter seveda pokroviteljici 

Občini Grosuplje, sponzorju podjetju 
Don-Don ter Radiu Zeleni val in PGD 
Grosuplje za pomoč in podporo pri or-
ganizaciji slovesnosti. 

Udeleženci slovesnosti pa so se nato 
preselili pred gasilski center, kjer so na-
daljevali druženje ter seveda tudi naz-
dravili domovini ob njenem prazniku. ■

Ljubezen do domovine
Ljubezen do domovine je bila rdeča nit slovesnosti, ki jo je 23. 6. 2018 v počastitev dneva državnosti in 50-letnice 
Teritorialne obrambe RS pripravilo Območno združenje veteranov vojne za Slovenijo Grosuplje.

v Ruti. Tudi tu nas je pozdravil domači 
župan. Postanki z ogledi zanimivosti tr-
dnih pohorskih kmetij so si kar sledili. Še 
posebno zanimiv pa je bil ogled romar-
ske cerkve na Puščavi.

Zaključek s toplim obrokom, doma-
čo štajersko kapljico ter obvezno har-
moniko se je potegnil pozno v popol-

dan. Pohod smo namreč zaključili na 
kmetiji Šlaus, po domače »Trnjev«, v 
Lovrencu na Pohorju. Zunaj je deževa-
lo, pod nami v hlevu so bile krave, mi 
pa na skednju, kjer se je prepevalo, tudi 
zaplesalo, skratka bilo je pravo tovari-
ško druženje.

Zahvaljujemo se predsedniku Ma-

ksu Wolfgruberju in sekretarju Rajku 
Todorovskemu za odlično organizacijo 
pohoda.

Poleg domačih veteranov iz Ruš smo 
se pohoda udeležili še predstavniki 
OZVVS Grosuplje, Maribor, Kočevje in 
Ribnica. ■
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Bojan Novak

G. Perko, na družabnih omrežjih 
lahko pogosto srečamo fotografije z va-
ših gorniških podvigov. Kako pogosto 
hodite v hribe, gore? Ste šteli, koliko 
vrhov ste osvojili v letošnjem poletju?

V gore hodim, kadar mi čas dopušča. 
Sedaj  ko sem v pokoju, je časa malo več. 
Če je le možno, grem v gore  vsak teden. 
V gore hodim v vseh letnih časih, saj ima 
vsak letni čas svoj čar. Seveda je treba biti 
za vsak letni čas primerno opremljen. 
Letošnje poletje sem obiskal kar nekaj 
vrhov – dvakrat Triglav, Škrlatico, Prisoj-
nik, Veliki Kanin, Mojstrovko, Macesno-
vec, Jerebikovec, Goli vrh, Veliki Pršivec 
in še nekaj drugih. 

Kje in kdaj ste v sebi našli ljubezen 
do obiska slovenskih gora?

V gore me je vpeljala moja partnerka, 
ki je  velika ljubiteljica naših gora.

Posamezne gore večkrat obiščete ali 
osvojite raje vedno nove in nove vrho-
ve?

Če je le možno, greva na različne vr-
hove, se pa zgodi tudi to, da določene 
vrhove obiščeva večkrat zaradi njihove 
posebne lepote.

Imate kakšno priljubljeno goro, ki jo 
še posebej radi obiščete? Zakaj?

Prav priljubljene gore nimam, ker je 
vsaka gora na nek način lepa in zanimi-
va. V zimskem času grem največkrat na 
Malo Mojstrovko, Viševnik ali Debelo 
peč. Rada greva na vrhove, ki niso zelo 
obiskani. Tam lahko najdeš svoj mir.

S seboj vedno vzamete fotoaparat? 
Kateri motiv najraje fotografirate?

Brez fotoaparata nikoli ne grem v gore. 

Zelo rad slikam gorsko cvetje, lepe naše 
gore in živalski svet v naših gorah.

Gore znajo biti tudi nevarne. Ste 
doživeli kako neprijetno izkušnjo ali 
nevarnost?

Nekaj let nazaj se je pri vzponu čez 
Komarčo proti Črnem jezeru utrgala 
ogromna skala in drvela po strmem po-
bočju. Bilo je zelo strašljivo in od takrat 
mi je ostal določen strah pred padajočim 
kamenjem.

»V gorah dobim svoj mir in osebno zadovoljstvo«
Živimo v času, ko se odrasli pogosto hudujemo nad družabnimi omrežji, predvsem pa nad našo mladino, ki tam preživi 
za nas nerazumno veliko časa. Sem in tja pa se vseeno razveselimo kake objave. Meni vedno v oči padejo fotografije, ki 
jih v gorah posname Zagoričan Janez Perko in jih deli s prijatelji. Ker je opaziti, da se v slovenske gore podaja pogosto, 
sem ga poprosil za kratek pogovor, v katerem je pojasnil svoj pogled na gorništvo.

Na grebenu proti Prisojniku

Kozorog Planike
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Kakšni so vaši gorniški načrti za le-
tošnjo jesen?

Posebnih načrtov nimam. Ko se od-
ločiva, da greva v gore, malo pogledam, 
kje še nisva bila, nato pa se odločiva. Če 
se v gore podam sam, izberem malo tež-
jo turo, če greva oba, pa malo lažjo. Če 

bodo vremenske razmere jeseni ugodne, 
bi šel septembra rad še na Rjavino in Vr-
banove špice.

Kaj svetujete občanom, ki čutijo klic 
gore, a se mu še niso odzvali?

V gorah dobim svoj mir in osebno za-

dovoljstvo. Včasih je težko na poti proti 
vrhu, ampak ko si na njem, pozabiš na 
težave, ki si jih imel na poti. Gore nudijo 
čudovite razglede na našo lepo domo-
vino. Pojdite v gore, ampak po svojih 
zmožnostih in primerno opremljeni. Ne 
boste razočarani. ■

Alpska madronščicaKamniška murka Narcise na Mali Golici

Triglavska roža

Na vrhu Triglava Na Hanzovi poti proti Mali Mojstrovki
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Kapela Marije snežne na Kredarici

Vrh Storžiča

Zima na Vršiču, Poštarski dom

Sončni zahod na Kredarici

Vrh Jalovca
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Bojan Novak

Prvi jesenski krog je bil odigran na Vid-
mu. V deževnem vremenu smo videli tri 
tekme, med njimi tudi obračun prvo- in 
drugouvrščene ekipe. V prvi tekmi sta se 
pomerili ekipi Outsider ŠD Krajna in or-
ganizatorji kroga – ŠD Dobrepolje Veliki 
snežak. Po boljšem srednjem delu tekme 
je ekipa ŠD Dobrepolje povedla s 3 : 1, 
vendar je žilavim nasprotnikom uspelo 
tik pred koncem izenačiti na 3 : 3.

OUTSIDER ŠD KRAJNA  - ŠD DOBREPOLJE VELIKI SNEŽAK 3 : 3 
KMN KOT & HARLEKIN  - OKPREPČEVALNICA ZORA ŠD KOMPOLJE 0 : 2 
ŠD PONIKVE BAR MAJOLKA  - WICKED KLAPA 2 : 0 

REZULTATI 10. KROGA, Videm, 24. 8. 2018

LESTVICA PO 10. KROGU:

 št. tekem zmage remiji porazi TOČKE dani goli  prejeti goli gol razlika

1 OKREPČEVALNICA ZORA ŠD KOMPOLJE 8 8 0 0 24 38 : 9 +29
2 KMN KOT & HARLEKIN 8 6 0 3 18 29 : 13 +16
3 ŠD DOBREPOLJE VELIKI SNEŽAK 9 5 1 3 16 17 : 15 +2
4 ŠD PONIKVE BAR MAJOLKA 8 4 0 4 12 19 : 23 –4
5 OUTSIDER ŠD KRAJNA 9 3 1 5 10 20 : 28 –8
6 ŠD PREDSTRUGE BAR NA ŠTACJON 8 2 1 5 7 17 : 27 –10
7 WICKED KLAPA 9 0 1 8 1 9 : 34 –25

Nadaljevanje dobrepoljske futsal lige
V petek, 24. avgusta, se je s tekmami 10. kroga nadaljevala letošnja futsal liga. Jesenski del bo kratek, saj bo na 
sporedu samo pet krogov. Po pomladanskem delu najbolje kaže ekipi Okrepčevalnica Zora ŠD Kompolje.

NAJBOLJŠI STRELCI:
Denis Gale (11 zadetkov), Jan Grm (9 zadetkov), Matej Strah (8 zadetkov)

Sledil je derbi vodilnih ekip, ki je po-
stregel z odlično igro. Vodilna ekipa je 
uveljavila minimalno premoč in z dve-
ma zadetkoma naredila ogromen korak 
proti naslovu prvaka. Do konca je vse v 
njihovih nogah, sodeč po prikazanem do 
zdaj, pa ne bodo imeli težav z ohranja-

njem prednosti pred zasledovalci.
Zadnja tekma večera je postregla s še 

eno zanimivo tekmo med ekipama ŠD 
Ponikve Bar Majolka in Wicked klapa. 
Z rezultatom 2 : 0 je slavila ekipa iz Po-
nikev, Wicked klapa pa ostaja pri le eni 
točki. ■

Začenja se nova sezona v Futsal klubu Dobrepolje
V ponedeljek, 27. 8., so se na igrišču v Predstrugah zbrali igralci najstarejših selekcij Futsal kluba Dobrepolje (od U-13 do 
U-19). Izvedli so že prve treninge za novo futsal sezono, ki se uradno začne z dnevom slovenskega futsala, 22. 9. 2018.

Bojan Novak

Tekmovalni del sezone se začne zadnji 
konec tedna v septembru, prvi pa bodo 
na parket stopili igralci 1. slovenske futsal 
lige. Isti konec tedna bodo svojo formo 
preizkusile ekipe v 2. slovenski futsal ligi, 
v kateri sodeluje letos tudi ekipa Futsal 
kluba Dobrepolje. Ta se vrača v ligo po 
enoletnem premoru. Jedro ekipe bodo 
mladi domači fantje, ki so še lani nasto-
pali v selekciji U-19. V ekipi bo še nekaj 
fantov iz soseščine, vrnil pa se je tudi 
Gregor Klinc, ki bo lahko z izkušnjami 
veliko pripomogel k uspehu ekipe. Tre-

ner članske ekipe bo Dani Kaljevič. 
Futsal klub Dobrepolje bo v tekmova-

nju za naslov državnega prvaka sodelo-
val tudi s selekcijami U-19, U-15 in U-13. 
Selekciji U-11 in U-9 bosta sodelovali na 
tekmovanju pod okriljem Medobčinske 
nogometne zveze Ljubljana, najmlajši v 
selekciji U-7 pa bodo pridno spoznavali 
osnove futsala.

Vpis otrok v novo sezono bo v ponede-
ljek, 3. 9., ob 19.00 v pisarni kluba v Jakli-
čevem domu. Vabljeni otroci in njihovi 
starši, ki boste lahko dobili vse potrebne 
informacije pred začetkom treningov. 

Trenerska ekipa je v novi sezoni malo 

spremenjena, saj v klubu ni več dolgole-
tnega trenerja Romana Zabukovca. Nova 
trenerja sta Gregor Klinc in Saša Đorđe-
vić, ki je nazadnje deloval v Sodražici. 
Ekipo U-7 bosta vodila Miha Babič in 
Matej Babnik, U-9 Bojan Novak, U-11 
Gregor Klinc, U-13 Miha Babič, U-15 
Dani Kaljevič, U-19 Saša Đorđević, član-
sko ekipo pa Dani Kaljevič.

Ekipe U-7, U-9 in U-11 bodo treninge 
začele v torek, 4. 9., po razporedu.

Od 13. do 16. septembra bomo izvedli 
intenzivne priprave za igralce od U-13 do 
U-19. Letošnje priprave bodo potekale v 
Brestanici, vse informacije pa lahko do-
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bite pri trenerjih, sestanek za starše pa 
bo v ponedeljek, 3. 9., ob 20.00 v klubski 
pisarni v Jakličevem domu na Vidmu.

V letošnji sezoni bomo domače tekme 
igrali v dvorani v Velikih Laščah, z opti-
mizmom pa že zremo v prihodnost, saj 
naj bi se le začela gradnja nove športne 
dvorane na Vidmu, v kateri bomo res do-
mača ekipa, ki bo vedno težko prodala 
svojo kožo. 

Vabimo vse otroke k vključitvi v tre-
nažni proces v Futsal klubu Dobrepolje. 
Futsal klub Dobrepolje skozi sezone do-
kazuje kakovostno delo in kljub pomanj-
kanju ustrezne infrastrukture žanje veli-
ke uspehe. Obenem skrbi za uravnotežen 
motorični razvoj številnih dobrepoljskih 
otrok. Zadnje čase se nam priključujejo 
tudi otroci iz sosednjih občin. 

Obenem vabimo tudi starše, da se 
primerno vključite v proces. Igralci bodo 
potrebovali vašo pomoč in spodbudo 
pri vsakdanjem usklajevanju športnih 
in šolskih obveznosti. Potrebovali bodo 
tudi spodbudo na tekmah, zato se teh 
udeležujte kot gledalci in navijači. ■

Imaš rad šport?  
Kaj pa nogomet?

Bi se rad naučil in izpopolnil 
svoje nogometno znanje?

Se rad družiš z vrstniki in 
prijatelji?

Želiš spoznavati tudi igralce 
drugih ekip in se z njimi 
pomeriti na tekmah?

Pridruži se nam!
Futsal klub Dobrepolje vabi fante in 
dekleta, starejše od šest let, v svoje 
vrste. 

Treningi potekajo dvakrat tedensko v 
telovadnici na Vidmu.

Vpis in informacije: 

PONEDELJEK, 3. 9. 2018, ob 19.00 
(klubska pisarna v Jakličevem domu 
na Vidmu).

  https://www.facebook.com/
Fskdobrepolje

Razgibano poletje tekaške skupine ŠD Dobrepolje
Tekači ŠD Dobrepolje smo bili tudi to poletje dejavni in nismo počivali. Udeležili smo se nekaterih 
tekov in se povzpeli tudi na Triglav. 

Dr. Janja Babič

Že takoj na začetku julija se je skupina te-
kačev in tekačic ŠD Dobrepolje udeležila 
17. teka po Lončariji. Jože Šuštar je osvo-
jil odlično 2. mesto v svoji starostni ka-
tegoriji, a drugi niso kaj veliko zaostajali 
za njim na 9,4 km dolgi progi. Dekleta so 
prijavila tudi trojko, ki je osvojila odlično 
3. mesto. 

Sredi julija smo se odpeljali v idilično 
gorenjsko okolje – na Bled. Vsak drugi ko-
nec tedna v juliju se namreč odvija noč-
ni tek okoli Blejskega jezera, t. i. Nočna 
desetka. Letos je 10-kilometrsko razda-
ljo okoli jezera premagovalo okoli 2700 
tekačev in med njimi je ŠD Dobrepolje 
imelo več kot deset tekačev. Rezultati so 
bili kot vedno odlični, kajti Bled ponuja 
tek pod zvezdami, ki ostane marsikomu 
v lepem spominu, pa tudi nagrada po 
uspešno pretečeni razdalji je zelo slastna 
– blejska kremšnita. 

Načrti so se kovali naprej in poseben 

dan, ki se bo zapisal v knjigo spominov 
ŠD Dobrepolja, je sobota, 28. julij 2018, 
ko se je osem članov ŠD Dobrepolje, 
ki so hkrati tudi vsi del tekaške sekcije, 

odpravilo na dvodnevni izlet v Julijske 
Alpe. V pohodnem koraku se je pot za-
čela v prelepi dolini Krme in se zaključila 
nikjer drugje kot na najvišji gori Sloveni-
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je – Triglavu. Kdor je bil prvič, se mu ni 
uspelo izogniti trem slavnim udarcem po 
zadnjici. Med njimi je bil tudi predsednik 
ŠD Dobrepolje. Tako je zastava ŠD Do-
brepolje veselo plapolala na vrhu Trigla-
va. Po druženju v koči Planika in spanju 
je naslednji dan hribovita kulisa člane 
zvabila na pot v dolino z nekoliko ovinki. 
Sprva se je bilo treba vrniti na Kredarico, 
nato pa so nadaljevali pot v dolino čez 
Rž do Staničeve koče, mimo Rjavine in 
nazaj v dolino Krme. 

Da pa ne bi ostalo zgolj pri teku okoli 
Blejskega jezera, so tekači stik s hribi in 
svežim zrakom ohranili tako, da so se 18. 
avgusta 2018 odpravili v Bohinj, kjer so 
vsi uspešno pretekli 11 km dolgo traso 
okoli Bohinjskega jezera. Ponovno se je 
izkazal najboljši tekač v ŠD Dobrepolje, 
Jože Šuštar, ki je osvojil 2. mesto v svo-
ji starostni kategoriji. Posebej je treba 
omeniti tudi g. Edija Zgonca, ki je prav 
tako osvojil 2. mesto v svoji starostni ka-
tegoriji. Čestitke pa si zaslužijo tudi vsi 
drugi tekači, saj kolikor je Bohinj lep, je 
tek okoli jezera zahteven in izziv marsi-
kateremu tekaču. Ta dan je bilo v Bohi-
nju veselo, ker so praznovali 240-letnico, 
odkar so štirje srčni možje stopili prvič 

na Triglav. To je bilo daljnega leta 1778. 
Od takrat lahko v Bohinju somišljenike 
srečate na več kot 400 km urejenih po-
hodniških in planinskih poti. 

Glede na rezultate na tekih so tekači 
ŠD Dobrepolje sredi sezone v odlični 
formi, ki jo bodo v jesenskem delu še 
stopnjevali, saj jih čaka poleg Dobre-
poljskega teka, ki bo letos prvič gostil te-

kače Dolenjskega pokala, še finale vseh 
tekov – Ljubljanski maraton. S ponosom 
se lahko pohvalimo, da se vedno več te-
kačev odloča za polmaratonsko razdaljo, 
ki zahteva od tekača več priprav. Vsem 
tekačem želimo, da bi svojo energijo in 
voljo ohranili še naprej in jo uporabili za 
uspešno treniranje v jesenskem obdobju. 
Se vidimo na Dobrepoljskem teku! ■

Pravo prijateljstvo pride takrat, ko je tišina med dvema osebama ugodna.

(Dave Tyson Gentry)

Čim bolj ljubimo svoje prijatelje, tem manj jim laskamo.

(Jean Baptiste Poquelin Moliere)
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Bojan Novak

Podrobne informacije o teku si boste lahko prebrali v naslednji 
številki Našega kraja. Tokrat vas želimo le povabiti k sodelova-
nju. Vsekakor si želimo, da se teka poleg številnih tekačev iz 
drugih krajev udeleži tudi čim več naših občanov. Kljub temu 
da želimo z organizacijo teka promovirati svojo za tek izredno 
primerno dolino, na prvo mesto postavljamo dvig ravni rekre-
ativnega teka v domačem kraju. 

Vabimo vse bralce, da se nam pridružite kot:
tekači,•	
gledalci ali •	
prostovoljci.•	

TEKAČI:
Na voljo bodo tri različne dolžine prog. Najkrajša je dolga le 
500 metrov in je prvenstveno namenjena najmlajšim tekačem. 
Vsekakor jih lahko spremljate tudi starši in drugi odrasli.

1700 metrov dolga proga je najprimernejša za učence druge 
in tretje triade osnovne šole, pretečete pa jo lahko vsi tisti, ki še 
niste pripravljeni na tek na 10 kilometrov.

Spodbujamo vas, da se v preostalem času postopoma pri-
pravite in pretečete dobrepoljsko desetko. Verjemite, da boste 
po teku zelo ponosni nase. Časa za pripravo je še nekaj.

GLEDALCI:
Na številnih tekih, ki se jih udeležujemo člani ŠD Dobrepolje, 
ob progi vidimo veliko domačinov, ki spodbujajo tekače. Neka-
teri ploskajo, drugi igrajo na harmoniko, tolčejo s kuhalnicami 
po loncih … Vsekakor tovrstna podpora tekače še dodatno po-
nese, po drugi strani pa ti odnesejo odličen vtis kraja. Dobre-
poljska desetka poteka skozi Videm, Podpeč, Podgoro, skrajni 
severni del Kompolj, skozi Bruhanjo vas in Podgorico. Že sedaj 
vabimo vse prebivalce omenjenih vasi, da stopite med enajsto 
in dvanajsto uro na dvorišče in pozdravite tekače. Natančnejši 
razpored bo objavljen v naslednji številki. 

Najslabši vtis bodo tekači o naših krajih odnesli, če bodo 
vasi delovale prazno, mrtvo in dolgočasno. Vabimo vas tudi na 
osrednji prostor pred občinsko stavbo, kjer bodo starti in cilji 
tekov. 

PROSTOVOLJCI:
Organizacija teka vsako leto zahteva vključenost velikega šte-
vila prostovoljcev. Letos bomo teh potrebovali še več. Povečini 
sodelujejo člani Športnega društva Dobrepolje, želimo pa si 
tudi pomoči prostovoljcev, ki jim je mar, kako bo videti največja 
pohodno-tekaška prireditev v Dobrepolju. Delo ni zahtevno. 
Prosimo, da se interesenti javite Alojzu Kuplenku (041 669 227) 
ali Bojanu Novaku (031 536 121). Skupaj smo močnejši! ■

Dobrepoljski tek letos  
malo drugače
Osmi dobrepoljski tek, ki bo letos potekal v soboto,  
6. 10., je letos vključen v pokalno tekmovanje za Dolenjski 
pokal. Gre za pokalno tekmovanje, ki združuje 19 tekov, 
na koncu pa okronajo posamezne zmagovalce v enajstih 
moških in petih ženskih starostnih kategorijah. 

ŠD Dobrepolje v sodelovanju 
z Zvezo športnih organizacij Dobrepolje 

in Občino Dobrepolje

prireja

3. občinsko prvenstvo občine 
Dobrepolje v

PRSTOMETU
– 3. turnir.

Tekmovanje bo potekalo na športnem igrišču na Cesti 

v nedeljo, 16. septembra 2018, 
od 14.00 naprej.

Pravila in informacije:
Kategorije:

- ženske posamezno, 
- moški posamezno,

Sodelujejo lahko samo občani in občanke občine 
Dobrepolje.

Prijavnine ni!

Žreb bo izveden neposredno pred začetkom tekmovanja. Letošnje 
tekmovanje je organizirano v obliki treh turnirjev (maj, junij, 
september). Vsak turnir bo potekal po kombiniranem sistemu 
(predtekmovanje v skupinah, zaključek po turnirskem sistemu).

Igra se po uradnih pravilih Prstometne zveze Slovenije, dosegljivih 
na www.prstomet.si.

Igra se do dosežene 13. točke. Vsak igralec igra s štirimi ploščki. 
Tekme se igrajo na določenem prostoru (5 do 10 metrov od izmetne 
črte), širine 2 metra.

Najboljši posamezniki bodo po koncu turnirja nagrajeni z 
medaljami.

Predprijave in informacije na 031 536 121 (Bojan Novak) 
ali na novak.bojan1@siol.net.
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Lucija in Tamino Petelinšek, Kompolje

Ob pogledu na uro vidim, da je čas za 
pripravo zajtrka. To nalogo sva prevzela 
skupaj s sinom Otonom, ki se ob budni-
ci brez obotavljanja obleče in že sva na 
poti v kuhinjo, ki je tri minute stran. Ju-
tro je sveže. Družine, nastanjene v njim 
namenjenem predelu Olinda, še spijo. 
Slišijo se le pozdravi grlic. Vsako jutro 
pripravljava zajtrk za 320 ljudi, ločeno 
tudi za 80 animatorjev, ki bodo poskrbeli 
za naše otroke v dopoldanskem času. 

Najprej se lotiva prepakiranja kruha. 
Po 160 štručk v dva velika zaboja in nato 
še 160 v zaboj za animatorje, ki zaradi 
starševske hvaležnosti dobijo kar dve 
štručki. Ko je kruh porazdeljen, se loti-
va priprave kakava. Pripraviti ga je treba 
100 litrov po posebnem receptu. Ta del 
je Otonu najljubši, saj je treba sestavine 
zmešati z ogromno zajemalko. Sistem 
priprave osvoji hitreje od svojega očeta. 
Nato je na vrsti sortiranje 360 čokoladnih 
tablic in masla. Kmalu ugotoviva, da se 
imava dobro, ko imava skupno delo in 
sva si ob tem enaka. Doma bi to potekalo 
z manj zagona. Opazim tudi, kako sam 
ovrednoti odgovornost najinega dela in 
je po enournem hitrem delu ponosen na 
opravljeno. Ob osmih zjutraj je večina 
zajtrka pripravljena. Po jutranji molitvi 
je treba le še zaliti kakav z vročo vodo, 
da topel pričaka družine. Po končanem 
delu si dava petko in se odpraviva na-
proti drugim članom naše družine, ki 

oblečeni in še zaspani že čakajo ob poti 
v smeri kilometer oddaljene cerkve. 

Dan se začne z jutranjo molitvijo 
v cerkvi sprave, kjer se trikrat dnevno 
zbere nepregledna množica. Družine se 
pomešamo med mlade in tako začutimo 
pristnost cerkvenega občestva. Sedimo 
na tleh, obrnjeni proti oltarju. In z nami 
po sredini tudi v bele habite oblečeni 
taizéjski bratje, zavezani k skromnosti, 
predanosti Bogu in celibatu. Posebnost 
tamkajšnje molitve so ponavljajoče se 
pesmi, katerih melodija je preprosta, 
besedila pa kratka, vzeta iz liturgije in 
evangelija. Molitev vedno prekine nekaj-
minutna tišina. Čas za osebno refleksijo, 
premišljevanje, ko se nekaj tisočglava 
množica umiri in ustavi. Navadno se v 
življenju ustavimo le, kadar nas ustavi 
višja sila, kot je bolezen ali končno smrt. 
Namen duhovne vaje pa vidim ravno v 
luščenju nepotrebnega balasta, ki si ga v 
svojem vsakdanu sami naprtimo. 

Po evharistiji se mladi odpravijo na 
zajtrk in na svoj program, družine pa 
nazaj v Olindo. Po zajtrku otroke prevza-
mejo animatorji različnih narodnosti in 
se razdelijo po starostnih skupinah, star-
ši pa imamo do poldneva razlago sveto-
pisemskega odlomka z enim od bratov 
in pogovorne skupine. Nato se nam pri-
družijo otroci in ponovno se skupaj od-
pravimo na opoldansko molitev. 

Pot med travniki in polji do cerkve ta-
krat prevzame videz raznolike karavane 
tekajočih otrok in vedrih staršev, ki z no-

vimi prijatelji pogovore nadaljujejo vse 
do cilja. Po molitvi, ki traja slabe pol ure, 
sledi kosilo, ki nam ga delijo za to od-
govorne družine v Olindi. Sledi odmor, 
ki ga navadno izkoristimo za sprehode 
v bližnjo okolico ali za počitek. Nato je 
na vrsti popoldanski program, ko ani-
matorji vsak dan gledališko uprizorijo 
del svetopisemskega besedila, o katerem 
smo poslušali dopoldne. Ob tem smo 
navzoče vse družine, ki se nato ponov-
no in z otroki vred srečamo v pogovor-
nih skupinicah. Takrat je program prila-
gojen otrokom in so na vrsti družabne 
igre, prilagojene starosti in krščanskim 
vrednotam. Ob sedmih je nato večerja in 
po njej v cerkvi sprave večerna molitev. 
Letos nihče v družini ni izpuščal molitev, 
večerne še toliko raje ne, saj so se otroci 
posebno veselili sladoleda v Oyaku, pre-
delu Taizéja, kjer je možno kaj malega 
kupiti in se ob zvokih kitar malo bolj 
poveseliti.

Taizéjsko skupnost je leta 1940 usta-
novil brat Roger, po rodu Švicar. Oče je 
bil evangeličanski pastor, njega pa je 
navdihovalo samostansko življenje. Ta-
krat je v zapuščeni vasici Taizé, sever-
no od Lyona, kupil hišo in jo namenil 
skupnosti skupaj s tremi brati. V njej je 
med nemško okupacijo skrival judovske 
begunce, ki niso bili nikoli razkriti. Je pa 
gestapo sumil Rogerja in hišo celo zaple-
nil. Po vojni se je ekumenska skupnost 
številčno okrepila in je kmalu privabljala 
mlade Evropejce, ki so iskali pomiritev 

»Taizé, ta mala pomlad!«
Prebudijo me jutranji žarki sonca, ki ravno vstane izza burgundskih gričev. Še s postelje skozi okno kamnite hiške vidim 
obarvane oblake prebujajočega se dneva. Obetavno. Jutra v Taizéju so vedno najlepša. 
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Janko Nose

Bistvo praznovanja je žegnanjska maša, 
ki jo je daroval naš župnik Marinko. Že 
pred sv. mašo je lepo videti vaščane, ko 
se po dolgem času spet srečajo. Po maši 
pa se veliko ljudi zadrži pred cerkvijo, da 
poklepetajo s prijatelji iz mladih dni. Da 
se je lahko pogovor še malo podaljšal, 
smo v ŠDTD Tisovec letos pripravili dru-
ženje sredi vasi. S tem smo poskrbeli tudi 
za obiskovalce iz Strug, Kala, Ambrusa, 
Korinja, dobrepoljskih vasi in druge, ki v 
vasi nimajo sorodnikov. Še prav posebej 
veseli smo bili zagoriških gasilskih pio-
nirjev, ki so v družbi mentoric in staršev 
prikorakali peš čez Javhe.

Druženje ob glasbi se je nadaljevalo 
dolgo v noč, pa še v ponedeljek, ko je bilo 
treba pospraviti, je bilo veselo … ■

Žegnanje v Tisovcu
V Tisovcu je žegnanje še vedno »tisto pravo«! Za žegnanje se z družinami vrnejo tudi tisti, ki jih je življenjska pot 
odpeljala v druge kraje. V vasi je živahno cel teden, v katerem godujeta sveta Peter in Pavel, priprave se stopnjujejo do 
nedelje, ko je žegnanje.  

med narodi, posebej mlade Nemce, ki 
so pod vodstvom brata Denisa zgradili 
cerkev sprave. Med prvimi Slovenci je v 
sedemdesetih v Taizé romal naš sofaran 
Danijel Volek in tudi na njegovo življe-
nje je vplival duh tega posebnega kraja. 
Sveti Janez Pavel II. je kraj označil z be-
sedami: »Ah, Taizé, ta mala pomlad!«

Liturgija je prilagojena vsem nav-
zočim krščanskim cerkvam – katoliški, 
evangeličanski in pravoslavni. Ekumeni-
zem, ki je bistvo Taizeja, je prizadevnost 
za mir in sožitje med kristjani. Posledič-
no pa tudi med vsemi Zemljani. 

Mlade čez cel dan družijo delov-

ne in svetopisemske skupine. Veliko je 
priložnosti, da preko svetopisemskih 
odlomkov, pogovorov s pripadniki naj-
različnejših narodov – tudi o svetovnih 
ali zasebnih zagatah – mladi spoznava-
jo različne kulture, navade in si spletajo 
svoje življenjske mreže. 

V principu je skupnost grajena na be-
nediktinskem načelu ora et labora (moli 
in delaj). Tako mladi kot odrasli imamo 
svoje zadolžitve, ki jih je treba postoriti, 
da je bivanje znosno. Tam bratje nimajo 
zaposlenih. Vse temelji na prostovolj-
stvu, preprostosti in odgovornosti. Že v 
osnovi so bratje želeli ostati tudi gmo-

tno samostojni. Zato so se v preteklosti 
preživljali tudi s kmetijstvom. Danes sta 
glavna vira preživetja založništvo in pro-
daja lastne uporabne keramike. 

V Taizé sva z ženo hodila že kot mlada 
romarja, tudi na novoletna evropska sre-
čanja mladih po prestolnicah Evrope. 

Kot družina smo se udeležili druži-
nam namenjenega tedna v Taizéju že če-
trtič. Pot do Taizéja ni kratka, a jo vidiva 
kot osebno in starševsko naložbo, kjer 
se krepita duhovna in socialna rast. Več 
informacij lahko zasledite na povezavi: 
www.taize.fr/sl. ■
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Srce tvoje je omagalo,  
dih je zastal,  
a spomin nate bo večno ostal. 

ZAHVALA

Ob boleči izgubi žene, mame, babice in prababice

MARIJE HOČEVAR
iz Podpeči (1932–2018)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem, vaščanom, sodelavcem podjetij Elma d.d., MIX 

d.o.o. in LTH Castings d.o.o. za izrečena sožalja ter darovano 
cvetje, sveče in sv. maše.

Hvala g. župniku Francu Škulju za lepo opravljen pogrebni 
obred, Moškemu pevskemu zboru Rafko Fabiani za ganljivo 
petje, Anici Jakopič za molitve ter pogrebnemu zavodu Lilija 

za organizacijo pogreba.

Zahvala vsem, ki ste jo obiskovali v času njene bolezni, ter 
vsem, ki ste se poslovili od nje in jo v tako velikem številu 

pospremili k večnemu počitku. 

Posebna zahvala osebju zdravstvenega doma na Vidmu in 
osebju Zavoda sv. Terezije na Vidmu za oskrbo v zadnjem 

obdobju njenega življenja.  

Hvala vsem, ki jo boste ohranili v lepem spominu.

Žalujoči: vsi njeni

Ni več tvojega smehljaja, 
le trud in delo tvojih pridnih rok ostaja.
Molče s solzami se borimo, 
»naj bo le mora«, si želimo.
A žal, nebo nas ne posluša,
od žalosti boli nas duša.
                   Oton Zupančič

ZAHVALA

V 74. letu starosti nas je za vedno zapustil naš dragi mož,  
oče, dedi in tast

MILAN STRNAD 
s Ceste.

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
prijateljem, znancem in drugim, ki ste kakor koli pomagali, 

izrazili sožalje, darovali cvetje in sveče, se ga spomnili v 
molitvi in ga v velikem številu pospremili na njegovo zadnjo 

pot.

Hvala tudi pevcem za ganljivo petje, gospodu župniku za 
pogrebno slovesnost ter pogrebni službi cvetličarne Lilija za 

organizacijo pogreba.

Žalujoči: vsi njegovi 

Ugasnila je luč življenja,
se prižgala luč spomina,
ostaja v srcu tiha skrita bolečina.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše drage mame, stare mame in tašče

MARIJE KLINC,
Pepne mame,

Iz Kompolj
(10. 2. 1922–21. 8. 2018)

se iskreno zahvaljujemo vsem za vse izrečene in zapisane 
besede sožalja, za sočutje in tolažbo. Hvala vsem za darovano 

cvetje, sveče in druge darove, vsem, ki ste se potrudili za 
slovesno slovo, in vsem, ki se je spominjate s hvaležnostjo in 

delite z nami svoje lepe spomine nanjo. 

Vsi njeni
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Mar prav zares odšel je tja, v neznano?
Kako je mogel, ko smo mi še tu …?
Nositi moramo vsak svojo rano
molče, da mu ne zmotimo miru.
              (Svetlana Makarovič)

ZAHVALA

V 78. letu starosti nas je nenadoma zapustil naš dragi oče

JANEZ HEGLER
(1939–2018)
iz Podgore. 

Iskreno se zahvaljujemo vaščanom, prijateljem in znancem 
za izrečena sožalja, darovane sveče, cvetje in sv. maše. Enako 

prisrčna hvala vsem vam, ki ste ga skupaj z nami v tako 
velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti.

Zahvaljujemo se g. župniku Francu Škulju za lepe besede 
slovesa, pevcem in trobentaču za lepo izvedene pesmi ter 

pogrebnemu zavodu Lilija.

Posebna zahvala gre ge. Nataši Vodičar in Gasilskemu društvu 
Kompolje za nudenje prve pomoči.

Žalujoči: vsi njegovi

V vsej nemi bolečini
srce še ni dojelo, 
da te nam nebo je vzelo,
najdražji in edini.
Bil življenje naše si, 
bil si naša sreča.
Le tega si srce želi,
da kmalu spet te sreča.

ZAHVALA

Ob grozni izgubi našega dragega moža, očka, zeta in svaka

BOŠTJANA NAHTIGALA
(28. 10. 1971–31. 7. 2018)

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so bili z nami v dnevih 
žalosti. Hvala za darovano cvetje, sveče, pomoč, iskren stisk 

roke in tolažilne besede.

Hvala Moškemu pevskemu zboru Rafko Fabiani za prelepe 
pesmi. Hvala Mateju Samcu za srčno odigrano pesem. Hvala 

kompoljskim gasilcem za spoštljivo prebrane poslovilne 
besede in ganljivo opravljen obred.

Hvala g. župniku Francu Škulju. Hvala pogrebni službi 
cvetličarna Lilija ter Angeli in Majdi. Naj vam Bog povrne.

Boštjan, pogrešali te bomo!

Vsi njegovi

Ni res, da je odšla – nikoli ne bo!
Ujeta je v naša srca,
z najlepšimi spomini 
bo vsak naš korak
spremljala v tišini. 

ZAHVALA

Ob izgubi žene, mame, babice, sestre in tete

ANE TISELJ
(1941–2018)

z Vidma

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in znancem, ki ste nam izrekali sožalje, poklonili 
cvetje in sveče ter darovali za cerkev in svete maše, zanjo 

molili ter jo pospremili k zadnjemu počitku.

Zahvala gospodu župniku Francu Škulju za lepo opravljen 
pogrebni obred in pevcem moškega pevskega zbora za lepo 
zapete pesmi, Godbi Dobrepolje in trobentaču za odigrane 

skladbe.

Hvala gospe Danici Bambič za organizacijo pogreba, 
gospema Majdi in Angeli za strežbo. Hvala Mariji Šuštar za 

vse molitve.

Hvala vsem, ki ste našo mamo imeli radi, jo spoštovali in vam 
bo ostala v lepem spominu.

Vsi njeni

V spomin

ANKI BLATNIK, roj. BABIČ
(28. 6. 1949–11. 9. 2017).

Odšla si tja, kjer solze ne bolijo,

kjer sanje oživijo in zreš, česar oko ni videlo in uho ni slišalo.

V naši bolečini pa se rojevajo lepi spomini.

Hvaležni smo, da si bila del nas.

Neizmerno te pogrešamo.

Hvala vsem, ki postojite ob njenem grobu.

Bratje in sestre
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- slikopleskarska dela
- polaganje talnih oblog (parket, PVC, epoksi)

- manjša zidarska dela

Izdelava vseh vrst ogrevalnih sistemov na 
ključ (solarni sistemi, toplotne črpalke, peleti, 
drva, plin, olje)

Izdelava vseh vrst strojnih instalacij 
(vodovod, plin, ogrevanje)

Adaptacije celotne kopalnice z vsemi 
obrtniškimi deli

ZA BREZPLAČEN OGLED IN SVETOVANJE 
pokličite 041/622-542 (Borut)  
ali 031/622-542 (Vojko).

Vojkova 58, Ljubljana

TEL:  01/568 27 29                       
GSM:  031/622 542 
        041/622 542                    
E-MAIL: info@sanitar.si

JANEZ POZNIČ s.p.

Vrvarska 3, 1310 RIBNICA
info 01 / 8360 367

Hvala za obisk – se priporočamo!

Delovni čas:

od pon. do pet.
od 9h do 19h

Sobota in
nedelja zaprto!

Krovstvo - strešno kleparstvo,

suhomontažna gradnja - knauf,

slikopleskarske storitve,

polaganje izolacije, barvanje opaža, ...

Matej     031 461 933

Stane     041 929 388

info@brata-tomsic.si 

www.brata-tomsic.si



Cesta 66, 1312 Videm Dobrepolje
www.avtolicarstvo-brundula.si
info@avtolicarstvo-brundula.si

info@priba-okna.si

CP 028/2/2017

PRIBA OKNA D.O.O.

Matična št.: 1658654
CWB-17-9351

Nudimo vam montažo naslednjih izdelkov iz inox 
materiala ali železa:

notranje in zunanje ograje•	
dvoriščna vrata na motorni pogon•	
nadstreški•	
stopnice•	
protipožarna vrata •	
in drugi kovinski izdelki•	

Pri 100% plačilu avansa vam nudimo  
5% popusta!


